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Временно. Варненският митрополит Йоан ще го замества

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Простихме се със Сли-
венския митрополит 
Иоаникий. В 10 ч. вчера бе 
отслужена света литур-
гия, а в 12 ч., в катедралния 
храм „Свети Димитър“ 
бе проведено и опелото. 
Той почина на 9 януари 

след тежко боледуване. 
В рамките на следва-

щите максимум три 
месеца функциите на 
Иоаникий ще бъдат из-
пълнявани от варненския 
митрополит Йоан, реши 
Светият синод на извън-
редно заседание в сряда.

Духовникът, който ще 

заеме неговото място, 
трябва да е на възраст 
между 35 и 70 години, да 
е служил в манастир поне 
3 години, както и поне 10 
години във Висшия клир.

Иоаникий бе духовен 
водач на Сливенска епархия. 
Обичаше да посещава 
храмовете в Бургаска 

област и да води служби-
те дълги години назад, на 
всички официални и цър-
ковни празници ръково-
деше бургаското духовен-
ство, преди да се разболее. 
За него си спомниха сто-
тици, които са се докос-
нали до духовната му 
харизма.

„Той беше с нас, хората 
на Бургас, и в добро, и в 
зло. Неговата благост, 
мъдрост и обич ще оста-
нат завинаги в сърцата 
ни!

Вечна му памет! Ще ми 
липсва! Сбогом!“, написа 
кметът Димитър Нико-
лов.

„За всяка среща с него 
съм благодарен на Бог. 
Разбирайки за неговата 
кончина, чувствам искре-
на човешка тъга за загу-
бата на един голям Човек 
и приятел“, написа и 
кметът на Малко Търно-
во Илиян Янчев.

Светското име на 

Иоаникий оби-
чаше да води 
празничните 
литургии на 

големите 
тържества в 

Бургас 
ФОТО: АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

До края на седмицата 
капацитетът на Цен-
търа за временно наста-
няване на бездомни в 
Бургас ще бъде запълнен. 
В момента там са наста-
нени 25 потребители, 
от които 3 жени. 

„Всеки момент чакаме 
още няколко човека да 
дойдат. До края на сед-
мицата капацитетът 
на Центъра, който е 30 
души, ще бъде запълнен“, 
коментира Илиян Павлов, 
управител.

Предвид минусовите 
температури в момента 
в града, той успокоява, 
че при нужда има възмож-
ност да бъдат настане-
ни и допълнително 
нуждаещи се.

„Ако има нужда – хо-
рата ще бъдат прибрани. 
Имаме легла на два етажа 
има и походни. Никого 
няма да оставим на ули-

цата, стига да отговаря 
на изискванията“, допъл-
ва управителят.

А основното изисква-
не е домуващият да не 
употребява алкохол в 
Центъра и да не се при-
бира там пиян, както и 
и да е психически и фи-
зически здрав. Не е тай-
на, че има такива бездом-
ници, които предпочитат 
студ на улицата, но да 
не се разделят с бутил-
ката. 

Има и такива, на кои-
то е осигурен покрив и 
топлина, но през деня 
просят и вместо за хляб 
парите, които милости-
ви хора им дават, упо-
требяват за алкохол. 

„Случвало се е да има и 
такива, които не спазват 
условието да не пият в 
Центъра. Ако вземат да 
се напиват, изкарваме ги 
навън, за да изтрезнеят 
– един път, втори път и 
ако това стане система, 

не ги приемаме повече, 
защото така е записано 
в правилника. Самите 
останали потребители 
не ги искат, те създават 
проблеми и на персонала“, 
обяснява Павлов.

90% от домуващите 
са стари познайници на 
екипа от години, на кои-
то се опитват да помог-
нат дори с търсене на 
работа. И ако сега, през 
зимата е по-трудно, то 
летните месеци са нами-
рали препитание на част 
от домуващите, от 
което обаче те са се въз-
ползвали ден до пладне.

„Неведнъж, особено 
през топлите месеци, 
сме намирали работа на 
наши домуващи, но про-
блемът е в това, че те 
отиват ден – два, рабо-
тят и след това напускат 
с мотива, че им е труд-
но, че не им харесва. 
Просто защото нямат 
трудови навици и не 
желаят да ги добият. 
Освен това част от тях 
са възрастни, по-млади-
те пък имат някакви 
заболявания“, разказва 
Павлов.

Престоят на бездом-
ник в Центъра е три 
месеца плюс още три при 
крайна нужда. Обикно-
вено те се ориентират 
добре и си планират 
времето така, че да се 
възползват от топлина 
и храна през студените 
месеци. Има обаче и та-
кива, които и за това не 
могат да си направят 
добре сметката. 

ДОНА МИТЕВА

6 са училищата от община 
Бургас, чиито директорски 
кресла са обявени в конкурса, 
провеждан по новата Наредба 
16. Документите се подават 
от 11 януари до 12 февруари в 
РУО. В този списък освен Ма-
тематическата и Немската 
гимназии, за които вече ин-
формирахме, влизат още 
Професионална гимназия по 
електротехника и електрони-
ка „Константин Фотинов“, 
Професионалната гимназия по 
транспорт, ОУ „Васил Левски“ 
– Българово и Обединено учи-
лище „Св. Климент Охридски“ 
кв. „Рудник“.

Според председателя на 
Синдиката на българските 
учители за област Бургас 
Константин Янков, който от 
години следи процесите, е 
спазен основният принцип за 
обявяване на директорските 
места. „Според мене в първия 
транш на конкурса са предло-
жени директорски места, 
където най-дълго време е 
имало временно изпълняващ, 
независимо от това дали на 
този пост са били оставени 
титулярите директори, или 
са се сменяли други лица“.

5 селски училища от общи-
на Руен също търсят своите 
директори и това са: ОУ „Реджеп 
Кюпчу“ – Сини рид, ОУ „Д-р 
Петър Берон“ – Вресово, ОУ 
„Н. Й. Вапцаров“ – Зайчар, ОУ 
„Д. Дебелянов“ – Снягово и ОУ 
„И. Вазов“ – Струя. От опита 
на предходните конкурси се 
знае, че трудно се намират 
кандидати, които желаят да 

оглавят училища в малки на-
селени места.

В община Поморие са обя-
вени конкурси за СУ „Иван 
Вазов“ – Поморие и училището 
в село Дъбник. 

Своите директори търсят 
и училище „Хр. Ботев“ в Ново 
Паничарево, община Приморско, 
ОУ „Г. С. Раковски“ – Оризаре 
в община Несебър и лозарев-
ското училище „Хр. Ботев“ в 
община Сунгурларе.

Кандидатите пишат 
концепция за развитие 

на училището 

Конкурсните места бяха 
обявени в официоза на Про-
светното министерство „Аз 
Буки“ и  в официалната стра-
ница на РУО - Бургас.

Самият конкурс се провеж-
да в две части: писмен изпит, 
който се състои в решаване на 
тест и събеседване, което 
включва решаване на казуси и 
защита на концепцията за 
стратегическо управление на 

институцията.
Самата концепция е за пе-

риод от три години и трябва 
да е развита на до 10 страници. 
Тя се представя заедно с оста-
налите документи при пода-
ването им в запечатан непро-
зрачен плик, ако се подават 
документите на място и в 
електронен вид, ако се подават 
по електронен път.

Общо 276 конкурса за дирек-
тори на общински училища 
обявяват регионалните упра-
вления на образованието. 
Най-многобройни са позиции-
те за директори на основни 
училища, следвани от тези на 
средни училища, професионал-
ни и профилирани гимназии, 
начални, обединени и спортни 
училища. Конкурсите за ди-
ректори на училища ще се 
проведат поетапно.

Към началото на настояща-
та учебна година около 630 – 640 
училища са с временни дирек-
тори, които не са преминали 
конкурси, или с такива, навър-
шили пенсионна възраст.

Търсят се мераклии за директори 
най-вече на основни училища

6 месеца има право да остане в Центъра всеки бездомник, 
стига да спазва правилата, които са наложени там

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Официални 
лица и миряни 

се простиха 
вчера с Дядо 

Иоанкий. 
Той бе положен 

в двора на 
църквата 

„Св. Димитър“ 
в Сливен 

ФОТО: ФЕЙСБУК 
ДИМИТЪР НИКОЛОВ

Приютът за бездомни е почти пълен

Училището в Българово, което е създадено в далечната 1905 го-
дина, е сред тези, които търсят своя директор в новия конкурс

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Съдебни възражения 
срещу решенията на По-
землената комисия да се 
обезщетят със земи в 
нереални граници ще на-
правят собственици на 
терени в местностите 
Акра, Таласакра и Червен-
ка край Черноморец. Спо-
рът е с над 20-годишна 
давност и до ден днешен 
няма решение. Наследстве-
ните им земи в местно-
стите край морето на 
първа линия са национа-
лизирани, след това са 
построени военни поде-
ления. Преди време поде-
ленията бяха изоставени, 
разрушени, земите са 
освободени, но не са им 
върнати в реални граници. 
Вместо това им се пред-
лагат заменки в неатрак-
тивни села и местности 
в Индже войвода, Зидаро-
во, Равна гора, Созопол. 

Преди Нова година от 
Министерството на зе-
меделието и храните са 
им изпратени предложения 
за обезщетение. Тези те-
рени не са равностойни 
на нашите, казват черно-
морци. Те настояват да 
им бъдат върнати наслед-
ствените имоти и не са 
съгласни, че уведомления-
та от земеделското ве-
домство са получени 
точно преди Коледните 
празници, което затруд-
нява обжалването на 
процедурата в 14-дневен 
срок. Освен това твърдят, 
че уведомленията са пра-
тени избирателно на 
някои от наследниците, 
а не на всички. 

Общо 700 декара са 
спорните терени, а 800 са 
собствениците, които 
чакат решения, 100 са 
получили уведомителни 
писма. „Искаме да се про-
изнесат националните 
органи – защо не ни се 
връщат земите в реални 
граници?“, заяви Живка 
Желязкова.

През седмицата част 
от Инициативния коми-
тет се срещна с областния 
управител. На срещата 
присъства и кметът на 
Созопол Тихомир Янакиев. 

„Не сме доволни от 
срещата, защото на нея 
се опитаха да ни внушат, 
че административно 
нищо не може да се напра-
ви, както и ни се внушава 
песимизъм“, заяви Васил 
Жечев, но все пак благода-
ри, че е имало такава 
среща. Изходът от нея, 
че областният управител 
ще напише писмо до двете 

министерства – Минис-
терство на отбраната и 
Министерство на земе-
делието и храните, и все 
пак собствениците тряб-
ва да обжалват решения-
та на Поземлената коми-
сия. 

Жечев е категоричен, 
че липсва държавна воля 
за решаване на този про-
блем. Имотите са там, 
те искат да си получат 
освободените земи. „Има-
ме справедлива кауза, освен 
по съдебен път, ще про-
дължим с нашите проте-
сти“, допълни той.

Някои от наследниците 
имат спечелени дела срещу 
решения на Поземлената 
комисия. „Това освен по 
съдебен път, може да ста-
не и по административен, 
въпрос на добра воля е“, 
казват наследниците.

„При добро желание от 
страна на държавата са-
гата може да има положи-

телен край. Това да има 
все пак някакъв край, има 
принос и Общината, ние 
4 години поехме ангажи-
мент да не продаваме зе-
меделска земя, за да може 
този план да влезе в 
действие.

Ние сме искали военни-
те имоти с отпаднала 
необходимост да ни бъдат 
предоставени, но досега 
държавата не е отклик-
нала нито веднъж“, заяви 
кметът Тихомир Янакиев. 
По думите му исканията 
на хората са справедливи. 
Голяма част от терените 
попадат в защитени те-
ритории, отделно в Зона 
А на Черноморското 
крайбрежие не може да се 
строи.

„Хората имат право да 
си искат имотите, от 
там нататък какво ще 
правят, е тяхно право“, 
заяви още Янакиев.
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митрополит Иоаникий
митрополит Йоаникий 
е Иван Георгиев Неделчев. 
Роден е на 02.03.1939 г. в 
с. Пет могили, Сливенско. 
След завършване на ос-
новното си образование, 
през есента на 1953 г. е 
приет за ученик в Софий-
ската духовна семинария, 
курса на която завършва 
през 1958 г. От м. септем-
ври 1960 г. е студент в 
Духовната академия „Св. 
Климент Охридски“ в 
София, която завършва 
през 1964 г. По време на 
своето следване там, на 
01.04.1961 г., в мъглижкия 
манастир „Св. Николай“ 
е подстриган в монашес-
тво с името Иоаникий 
от Старозагорския мит-

рополит Климент под 
духовното старчество 
на архимандрит Герасим 
(по-късно Браницки епис-
коп). На 28.08. с. г. в храма 
„Успение Богородично“ в 
гр. Пазарджик е ръкопо-
ложен в йеродяконски чин 
от Главиницкия епископ 
Стефан, викарий на Пло-
вдивския митрополит 
(по-късно Великотърнов-
ски митрополит). На 
17.03.1963 г. в параклиса 
на Духовната академия 
„Св. Климент Охридски“ 
в гр. София е ръкоположен 
за йеромонах от тога-
вашния ректор Макари-
ополски епископ Николай. 
От 14.10.1964 г. до 1966 
г. йеромонах Иоаникий е 

на богословска специали-
зация в Московската 
духовна академия. След 
завръщането си в България, 
от 01.08.1966 г. е назначен 
за протосингел на Сли-
венската митрополия. 
По време на това негово 
служение на 24.11.1968 г., 
по решение на Св. Синод 
в сливенския катедрален 
храм „Св. Димитър“ е 
възведен в архимандрит-
ско достойнство от 
Сливенския митрополит 
Никодим. От края на 1968 
г. архимандрит Иоаникий 
е протосингел на Старо-
загорската митрополия. 
От 14.10.1970 г. до 10.12.1971 
г. той е на научна специа-
лизация в Старокатоли-

ческия богословски фа-
култет в  гр .  Берн, 
Швейцария. От края на 
м. декември 1971 г. пов-
торно е протосингел на 
Сливенската митрополия, 
която длъжност заема до 
м. април 1975 г. Като 
такъв на 20.04.1975 г. в 
Патриаршеската кате-
драла „Св. Александър 
Невски“ е хиротонисан в 
епископски сан с титла-
та „Велички“ и е назначен 
за викарий на Сливенския 
митрополит Никодим, 
който пост заема до края 
на м. януари 1980 г. На 
23.03.1980 г. е избран, а на 
13.04. с. г. е и канонически 
утвърден за Сливенски 
митрополит.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Втората пожарна служ-
ба в Бургас е една от теми-
те, която от години търпи 
застой. Така необходимата 
втора сграда на пожарната 
в морския град по план тряб-
ваше да се построи в квартал 
„Акациите“. Първо в „Чер-
номорски фар“ директорът 
на РДПБЗН-Бургас комисар 
Николай Николаев съобщи, 
че намеренията им са пре-
търпели обрат, заради 
развитието на града в по-
сока Ветрен. Така вместо в 
„Акациите“, втората по-
жарна служба ще се намира 
в комплекс „Изгрев“.

„Правим промяна на про-
ектното предложение и 
това забавя неговото стар-
тиране на изграждане. 
Спряхме процедурата за 
строителство в „Акациите“, 
което не беше започнало. 
Искаме да насочим усилията 
си в посока Ветрен. МВР е 
собственик на голям имот 
в района на Жандармерията. 
През 2023-та направихме 
постъпки за отделяне на 
част от този имот за по-
жарни нужди. Разговаряно 
е с ръководството на Жан-
дармерията, както на об-
ластно ниво, така и на на-
ционално и сме в посока 
между зала „Арена Бургас“ 
и Жандармерията да се 
определи терен, който през 
тази година да го оформим 
като проект, да променим 
настоящия ни проект, за да 
може да пасне на новия те-
рен и да стартираме про-

цедурите“, коментира ко-
мисар Николаев.

Той изрази надежда стро-
ителството да стартира 
през 2025-а. 

„Това ще позволи на еки-
пите ни по-бързо да стигат 
до „Славейков“, „Сарафово“ 
и „Ветрен“. Планираме то-
зи имот да има връзка и 
изход с булеварда и вътреш-
ни улици на „Изгрев“, посо-
чи директорът на РДПБЗН-
Бургас.

Освен това намеренията 
на комисар Николаев са да 
има и изнесен екип в района 
на „Капчето“, който да 
обслужва комплекс „Меден 
рудник“ и прилежащите към 
него територии.

„И в момента имаме 
друга структура до „Мосю 
Бриколаж“, имаме техника. 
Нашето виждане е да из-
готвим проект и да търсим 
финансиране за нова сграда 
на това място, като ще има 
изнесен екип на РДПБЗН-
Бургас там, за да може да 
обслужва района на „Меден 
рудник“. Нашата цел и 
виждане занапред е да имаме 
на три места дежурни еки-
пи в Бургас, за да можем да 
достигаме по-бързо до вся-
ка точка, а тук в центъра 
да останат по-малки авто-
мобили като габарити за 
по-малките улици в ЦГЧ, 
„Възраждане“, „Братя Ми-
ладинови“, завърши той.

Какво коментира още 
директорът на  
РДПБЗН-Бургас – 
четете на стр. 11

Обрат: Втората пожарна 
служба в Бургас ще е  
в „Изгрев“, не в „Акациите“

Собственици на освободени от военните 
земи в Черноморец не искат калпави заменки

Варненският 
митрополит 

Йоан ще ръко-
води Сливенска 

епархия три 
месеца

ФОТО: MITROPOLIA-
VARNA.ORG

„
Хората имат 
право да си 
искат 
имотите, 
от там 
нататък какво 
ще правят, 
е тяхно право

Тихомир Янакиев, 
кмет на община 
Созопол

„Разчитаме на среща лично с министъра на земеделието, 
която г-н Янакиев пое като ангажимент на събранието  
в Черноморец. Тя ще ни е от полза!“, заяви Васил Жечев (вляво) 
след срещата                      ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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Едва 2 от 242 отнети автомобила на 
Изобретателност. Нарушителите по-често са хващани в чужди возила, не плащат и глоби

ГЕОРГИ РУСИНОВ

След пет месеца иззем-
ване на автомобили от 
позволили си да шофират 
пияни или дрогирани вода-
чи, идва време за първия 
търг на Националната 
приходна агенция (НАП) в 
Бургас. Той ще се състои 
на 15 януари, когато ще се 
отворят офертите за 
едва два автомобила. Во-
зилата спокойно могат да 
бъдат наречени „трошки“, 
тъй като са на 25 и 28 го-
дини. Оценени са съответ-
но на 1200 и 1000 лева. 
Първият е „Опел Астра“ и 
се намира в Созопол. Вто-
рият е „Фолксваген Голф“, 
който е отнет в Руен. 
Дали собствениците им ще 
са тези, които отново ще 
откупят „старите моми-
чета“, към които би след-
вало да имат силен санти-
мент, предстои да разберем. 
От информацията за 
търга на НАП става ясно, 
че двете коли се съхраняват 
в съответните общини, 
от които са иззети от 
полицията. 

Промените в закона, с 
които от 4 август 2023-та 
започнаха да се отнемат 
автомобили на пияни и 
дрогирани шофьори, бяха 
приети от обществото 
предимно с одобрение. 
Очакваше се самият факт, 

че ще изгубиш автомобила 
си, ако те хванат в нетрез-
во състояние или под вли-
яние на наркотици зад 
волана, да има превантивен 
ефект. А в случай, че караш 
чужд автомобил – да запла-
тиш себестойността му 
като глоба. Да, но не. Из-
глежда и тук законотвор-
ците свършиха работата 
си както обикновено – на 
парче и без вникване дъл-
боко в проблема.

За изминалите 158 дни 
от 4 август 2023-та до 9 
януари 2024-та ОДМВР-
Бургас е иззело 117 авто-
мобила на шофьори с про-
винения по чл.343 Б, ал.1 от 
НК (управление след упо-
треба на алкохол) и 125 по 
чл.343 Б, ал.3 от НК (нар-
котици), или общо 242 
возила, показа репортерска 
проверка на „Черноморски 
фар“. Видимият резултат 
от данните е, че търсени-
ят превантивен ефект на 
практика е несъществуващ 
и имагинерен, останал 
единствено зад гръмки 
фрази и пожелания за спра-
вяне с войната на пътя. А 
точно тези цифри показват, 
че само в Бургаска област 
всеки ден поне двама шо-
фьори са хванати пияни 
или дрогирани в управля-
вани от тях автомобили. 
А колко минават между 
капките? Това зависи изця-

ло от работата на поли-
цията и колко активни са 
с проверките на пътя. 

Вариантите при уста-
новени шофьори-наруши-
тели са два.

В първия, когато водачът 
е собственик на управля-
ваното от него превозно 
средство, то се иззема от 
органите на реда и се тран-
спортира до охраняем 
паркинг, където остава до 
приключване на наказател-
ното преследване срещу 
пияния или дрогирания 

водач. Реално той остава 
собственик на колата, 
докато евентуално съдът 
не го осъди. При осъдител-
на присъда задължително 
се постановява отнемане 
на автомобила в полза на 
държавата, като той се 
предава на Националната 
агенция по приходите (НАП), 
която по преценка може да 
го обяви на публичен търг, 
или да го даде за ползване 
на друга държавна инсти-
туция.

Във втория случай, ко-
гато МПС-то не е собстве-
ност на провинилия се 
шофьор, то се иззема от 
полицията с протокол, 
като веществено доказа-
телство във връзка с из-
вършеното престъпление. 
В хода на наказателното 
производство лицензиран 
оценител оценява стой-
ността на автомобила, 
като при евентуална осъ-
дителна присъда съдът 
налага на виновния глоба, 
равностойна на оценката 
на превозното средство.

Проблем, оказва се, обяс-
няват магистрати, е съби-
раемостта на глобите, 
които произхождат от 
втория вариант. Именно 
в хипотезата за собстве-
ността на автомобила 
попадат голяма част от 
делата, които Районен съд 
– Бургас разглежда. Справ-
ка от съда за медията ни 
показа, че от всички про-
изводства по чл. 343 Б има 
приключени 71. 26 от тях 
са с постановление отне-
мане на моторното пре-
возно средство или запла-
щане равностойността на 
отнетия автомобил. Видно 
от данните на съда става 
ясно, че самите производ-
ства отнемат немалко 
време, а по една част от 
тях се присъждат и оправ-
дателни решения. Тук ве-
роятно влизат и такива с 
положителни проби за 
наркотици, които впослед-
ствие са показали, че става 
въпрос за прием на хапчета 
или други, незабранени 

субстанции, отчитани 
често като наркотици на 
първоначалните дръг-те-
стове, обясниха юристи. 

Не плащаш глоба?  
Съдия Евгени Узунов 
предлага затвор или 
общественополезен 

труд

Председателят на Райо-
нен съд – Бургас съдия Ев-
гени Узунов коментира 
пред наш репортер, че 
проблемът изобщо в съдеб-
ната практика е, че парич-
ните санкции, наложени 
от магистратите, са 
почти несъбираеми. Тук 
попадат и делата на шо-
фьори, хванати пияни или 
дрогирани, които не са 
управлявали собствен ав-
томобил и следва да запла-
тят равностойността му 
в глоба. 

„Случаите са много раз-
нообразни. Имаме фирмени 
превозни средства, такива 
в режим на съпружеска 
имуществена общност, 
наследствени автомобили, 
лизингови, рент-а-кар. 
Палитрата е пълна. Въпро-
сът е такъв, че законода-
телят не държи сметка в 
това производство да се 
реши чия е собствеността 
и какво да присъдим. Той 
казва – ако е собственост 
на дееца, се отнема. По 
какъвто и да е начин се 
оспорва собствеността, 
тогава присъждаме равно-
стойност, определена по 
пазарна оценка от вещо 
лице, която трябва нару-
шителят да заплати. Ав-
томобилът не се отнема 
в полза на държавата“, 
обясни той. 

Какво куца в закона, съдия 
Евгени Узунов отговори:

„Много неща виждам, 
които трябва да се изчис-
тят. На първо място, да 
погледнем елемента от 
наказанието присъждане 
на равностойност. При 
невъзможност да бъде из-
пълнено от дееца, това 
остава едно висящо нака-

зание, по отношение на 
което липсва усещане за 
наказуемост. Ако е малои-
мотен, безимотен, безра-
ботен, или е с оскъдно 
имущество, което е защи-
тено от закона, ние като 
държава не можем да удо-
влетворим целите на на-
казанието. Т.е., ние не из-
пълняваме разпоредбата на 
закона да съберем сумата, 
която сме присъдили“.

Как тогава може да се 
избегне неплащането на 
задълженията към държа-
вата, което пък води до 
липса на чувство за спра-
ведливост у обществото, 
председателят на Районен 
съд – Бургас обясни:

„Този тип наказания 
трябва да се осъвременят 
чрез промяна в закона. Не-
възможността за заплаща-
не на глоба в определен от 
закона срок да се заменя с 
полагане на обществено-
полезен труд, или лишава-
не от свобода. Това да е 
обвързано с минималната 
работна заплата за обек-
тивен критерий, който 
едновременно ще е относим 
и продължителен. Смятам, 
че така ще се получи една 
много адекватна мярка“, 
посочи той и добави, че 
работещите примери вече 
ги има в цяла Европа и 
единственото, което се 
иска от нашите законот-
ворци е да ги адаптират 
към нашата действител-
ност. 

Какво би означавало 
това?

„Имате задължение да 
платите глоба от 2000 
лева, но не го правите в 
двумесечен срок от влиза-
не на присъдата в сила. 
Тези 2000 лева в съотноше-
ние към дневната ставка 
на минималната работна 
заплата, която в момента 
е 40 лева, се изтърпяват 
като наказание лишаване 
от свобода. Т.е. за всеки 40 
лева от глобата се присъж-
да един ден затвор. Можем 

„
Без реална 
процесуална 
промяна, 
каквито и 
промени да 
правят в 
Конститу- 
цията, няма  
да има никакъв 
ефект 

Съдия Евгени Узунов, 
председател на 
Районен съд – Бургас

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Иззетите возила се съхраняват на няколко паркинга в Бургас и към наказателни паркинги по 
общините в областта       ФОТО: ИНТЕРНЕТ

От това колко 
е бдителна 
полицията 

зависи и колко 
нарушители 

на пътя ще бъ-
дат заловени

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

71 са приключилите производства в Районен съд – Бургас по дела на пияни и дрогирани водачи
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



и още по-гъвкаво да го на-
правим с полагане на обще-
ственополезен труд, но все 
още нямаме социалния 
механизъм за целта. Зато-
ва трябва да има струк-
тура, която да осигури 
работа, която да контро-
лира процеса“, поясни съдия 
Узунов.

Така не само че събирае-
мостта ще се повиши, но 
и една подобна мярка би 
имала превантивен ефект 
и в същото време ще осъ-
времени системата на на-
казанията в Наказателния 
кодекс, които са останали 
от едни други времена, 
категоричен е магистратът. 

Сегашният закон води 
до голи условни присъди

„Всеки би предпочел да 
потърси начин да плати 
глобата си, ако знае, че ще 
влезе в затвора. По този 
начин ще я усети като 
наказание, но ще може да 
продължи да упражнява 
труда си, за да може да си 
възстанови разходите и да 
се грижи за семейството. 
Говорим, разбира се, за 
престъпления с по-ниска 
степен на обществена 
опасност, за хипотези, в 
които би било по-добре 
човекът да бъде обществе-
нополезен, отколкото да 
го вкарваме в затвор или 
да му дадем една гола ус-
ловна присъда, от която 
да не усети нищо – нито 
той, нито обществото. 
Основното наказание, 
предвидено от закона по 
чл.343 б, ал.1 е лишаване от 
свобода от 1 до 3 години и 
глоба от 200 до 1000 лева. 
Обикновено при липса на 
предходни осъждания съ-
дебната практика показва, 
че се налагат условни при-
съди. Когато това се ком-
бинира и с невъзможност 
за поемане на финансовите 
санкции, каквато в тези 
дела е заплащане себестой-
ността на автомобила, то 
усещането за безнаказаност 
е пълно“, каза председателят 
на Районен съд – Бургас. 

Българинът  
ще хитрува, но  

колата си не дава

Съдия Узунов не подми-
на и много важния фактор, 
който представлява изо-
бретателността на бъл-
гарина. По думите му 
случаите, в които глобите 
няма да се събират, ще 
продължават и дори ще се 
увеличават. 

„Ще карат автомобили 
с пълномощни, непрехвър-
ляни с години, през трети 
лица, рент-а-кари и с ка-
квито договори се сетите, 
само и само да се избегнат 
последиците от наказа-
нието, една от които е 
отнемането на автомо-
била. Със сигурност ще 
има много изобретателни 
решения“, убеден е магис-
тратът.

Затова според него е 
необходима тази промяна 
в закона, която обаче той 
като съдия не може да 
извърши. 

„Това, което можем да 
направим, е да предложим 
нашите виждания на Ми-
нистерство на правосъ-
дието, което има законо-

дателна инициатива чрез 
министъра. Отделно от 
това в Министерството 
направиха една комисия, 
която да прави анализ на 
нормативната база чрез 
мнения на наши експерти 
– юристи и съдии, които 
могат да дадат адекватни 
предложения, така че про-
мяната в Конституцията 
да не е голословна, а да има 
реална процесуална промя-
на, за да се усети у граж-
даните. Всичко друго са 
голи приказки. Това е нещо, 
което можем да направим. 
Това е реалната съдебна 
реформа. Хората трябва 
да усетят, а не да слушат 
как увеличили или намали-
ли мандата на главния 
прокурор. На хората за 
това изобщо не им пука“, 
каза съдия Узунов.

Председателят на Ра-
йонен съд – Бургас даде 
интересен пример и как 
към момента чужди граж-
дани, предимно туристи, 
се разминават от българ-
ското правосъдие.

„В курортите карат 
пияни и дрогирани от 
цяла Европа. Когато хванат 
някого, той минава през 
съд, дават му едно условно 

наказание, даже не му взи-
мат и книжката, защото 
не могат да му установят 
правоспособността, пишат 
един формален акт, че го 
лишават от право, налагат 
му една формална глоба и 
той се качва на самолета 
и заминава. Къде на българ-
ски гражданин това ще му 
се случи в Европа или къ-
дето и да е по света? Това 
е безумие. Ние сме прину-
дени да работим в тези 
условия, а после упреците 
са към съда. Ами ние рабо-
тим по този закон. Зато-
ва е редно да го уведомя-
ваме обществото, за да 
можем да направим тези 
промени. Без реална про-
цесуална промяна, каквито 
и промени да правят в 
Конституцията, няма да 
има никакъв ефект“, кате-
горичен е той.

НАП се включва на 
финалната права

Защо обаче след толко-
ва много иззети автомо-
били НАП пуска на търг 
едва два? Специалисти 
отговарят пред издание-
то ни, че със сигурност 
става въпрос за първите 

возила, за които има съ-
дебно решение. Приходна-
та агенция няма как да 
продава автомобили, за 
които съдът все още не се 
е произнесъл. Освен това 
процедурата около пуска-
нето на търг за всеки един 
автомобил отнема около 
3 месеца, научи „Черно-
морски фар“. 

Иначе казано, НАП е на 
финала на този процес, 
който започва с изземва-
нето на автомобил от 
пиян или дрогиран шофьор, 
преминава през съдебно 
производство и завършва 
с решение, от което ав-
томобилът следва да се 
продаде или не. Експерти 
коментират, че в този 
ред е напълно нормално 
отнетите возила да се 

продават през определен 
период. От сигурни из-
точници научихме също, 
че към този момент няма 
дадени за ползване от 
други държавни агенции 
отнети от областта 
превозни средства. 

Запознати с работата 
на приходната агенция 
коментират, че събиране-
то на задължения, поста-
новени от съда не е сред 
приоритетите ѝ, именно 
поради гореизброените 
причини. НАП търси по-
големите задължения от 
„големите риби“ на пазара, 
а върху съдебните глоби 
се фокусират държавните 
и частни съдебни изпъл-
нители, чиято успеваемост 
в събираемостта процент-
но е по-висока. 
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пияни и дрогирани стигнаха до първи търг

Този „Опел Астра“ е иззет в Созопол и се продава за 1200 лева
ФОТО: НАП-БУРГАС

„Фолксваген Голф“ в Руен за 1000 лева е една от колите, които 
приходната агенция обяви на търг          ФОТО: НАП-БУРГАС

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Като доказателство към 
темата с пияните и дро-
гираните шофьори, чиято 
бройка изобщо не намалява, 
въпреки мярката „иззем-
ване на автомобили“, идват 
още два нови случая от 
полицейската хроника на 
10 януари.

31-годишен мъж от село 
Ново Паничарево е спрян 
за проверка от служители 
на Първо районно управле-
ние – Бургас на бургаската 
улица „Спортна“, до ста-
дион „Черноморец“. Уни-
формените установили, 
че същият управлява ав-
томобила си „Опел Астра“ 

след употреба на нарко-
тични вещества. Дръг-
тестът е отчел, че мъжът 
се е качил зад волана надру-
сан с амфетамин.

Другият случай е от 
Слънчев бряг, където 34-го-
дишен украински гражданин 
със статут на бежанец, 
шофиращ „Ауди А6“ в ра-
йона до медицински център 
„Сънимед“ е отчел концен-
трация с алкохол – 1.27 
промила на тест с дрегера, 
извършен му от полицаи 
от Районно управление – 
Несебър.

Двамата шофьори са 
задържани за срок до 24 
часа, а автомобилите са 
иззети от полицейските 
органи.

Още един се нафирка, а друг надруса – и излязоха на пътя

За 125 водачи дръг-тестовете са положителни    
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

117 са заловените след употреба на алкохол от началото на 
мерките             ФОТО: ИНТЕРНЕТ

НАП-Бургас продава на търг само автомобили, за които съдът се е произнесъл, че се отнемат  
в полза на държавата               ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Спомен за приятеля
В памет на Александър Инджов

МИТКО НОВКОВ

Още щом го видях за 
първи път, разбрах, 
че ще станем при-

ятели.
Александър Инджов 

беше рус, с красиви сини 
очи, с пухкаво лице и леко 
закръглена фигура, макар 
че беше сравнително висок, 
само 1–2 сантиметра по-
долу от мен. Но онова, 
което най-силно ми напра-
ви впечатление, бяха дви-
женията му: в никакъв 
случай отривисти, по-
скоро меки; имаше в тях 
дух, някакво усещане за 
безоблачност и светлина, 
за игривост. Създаваше 
възприятие за веселост, 
лежерност, за едро преми-
наване през живота, в 
който той сякаш не се 
вземаше твърде на сери-
озно. Ей това най ми до-
падаше у него – не се дуеше, 
не виреше нос, макар да 
знаеше много – като запо-
чнеш от литературата 
и свършиш с механиката. 
Умирах си да разговаряме, 
въпреки че – работейки във 
вестник („Черноморски 
фар“), не всякога имаше 
време. Но пък в мъничката 
му стаичка на третия 
етаж на улица „Милин 
камък“ винаги ми отделя-
ше минутки, че и час да 
побъбрим за какво ли не – от 
политиката до културата, 
от бургаските реалии до 
световните баталии. 
Отзивчив, добронамерен, 
отговорен; обещаеше ли 

нещо, брой го сторено. 
Мъжка дума – хвърлен ка-
мък…

Но си остана отстранен 
– повече наблюдател и 
коментатор, отколкото 
участник.

Когато се запознахме, 
Бургас вреше и кипеше. 
Беше непосредствено след 
промените, аз – член на 
Координационния съвет 
на СДС, малко по-късно и 
организационен секретар. 
„Черноморски фар“, къде-
то Сашо завеждаше кул-
турата, се превърна в 
територия на политиче-
ски битки – трябваше да 
оборваме, да отвоюваме, 
да опонираме и убеждава-
ме. Освен че обикалях(ме) 
като родопски катър(и), 
както се казва, окръга, за 
да създаваме „сини“ струк-
тури (едва тогава, между 
другото, опознах района; 
имало е дни, дето съм се 
прибирал чак към 3–4 часа 
през нощта), налагаше се 
да кръстосваме с комуни-
стите и словесни шпаги 
тъкмо на страниците на 
най-големия регионален 
вестник. Тогава открих, 
че да пиша ми се удава, 
макар че и преди това бях 
заченал някои неща. Пуб-
лицистиката ме увлече, а 
Сашо стана човекът, 
който приемаше творе-
нията ми. Носех ги на 
ръка – нямаше имейли (то 
и интернет нямаше), на-
тракани на една очукана 
пишеща машина „Марица“, 
която май още се валя 
нейде из мазето на блока 

в Бургас. Сашо ги поглеж-
даше, стилистично попра-
вяше, след което пускаше 
статията по веригата. И 
почваше лекичко да ме 
подхлъзва с една тънка 
ирония, която аз схващах, 
ама не исках да приема, ами 
се палех: уверявах го, че 
животът ще бъде „по-ху-
бав от песен, по-хубав от 
пролетен ден“, но че за да 
стане това, длъжни сме да 
вложим сили, енергия, душа. 
Пък той… Пък той скеп-
тичен…

Александър Инджов 
познаваше повече хората 
от мен, много повече.

Негов баща е Никола 
Инджов, известен поет, 
кадър в Съюза на български-
те писатели. Това ме рес-
пектираше – изпитвах на 
младини някакво страхо-
почитание към всекиго, 
занимаващ се с култура; 
виждаха ми се различни 
същества, по-възвишени. 
Е, не бих казал ангели (де-
мони също не бих казал), но 
че афинитетът ме превзе-
маше, беше безспорно. За 
разлика от мен, Сашо не 
изпитваше подобни прекло-
нения, напротив – често 
се надсмиваше над автор-
ските суети, с остър кри-
тически скалпел правеше 
творбите на пух и прах, не 
щадеше никого. Лаская се 
да мисля, че станахме при-
ятели тъкмо защото в мен 
видя не само суета, но и 
талантец някакъв, колкото 
и мъничък. Обожавах да го 
слушам за писателските 
изцепки, вражди, спречква-

ния и омрази – знаеше ги 
отлично. Може би поради 
това никога не беше опит-
вал да пише нещо друго 
освен вестникарски мате-
риали. Много ме учудваше 
това негово равнодушие 
към художеството: човек 
с талант, с изключителни 
познания във всякакви 
сфери на живота, с може 
би най-важното в ония 
времена – достъп до мас-
титите литературни 
редакции, а тъй недеятелен. 
Отдавах го, че баща му е 
напуснал майка му вероят-
но и заради такива само-
влюбени причини, писател-
ски, тълкувах съпротивата 
му като чиста проба на-
рочен бойкот и саботаж. 
Но на себе си. Когато 
обаче се опитвах да отво-
ря дума за това, не беше 
никак отзивчив. И обръ-
щаше приказките на шега… 

Хуморът му беше сочен, 
интелигентен, искрящ и 
изненадващ. Неподражаем.

Когато през 1994 г. – 
освободен вече от поли-
тическите си илюзии, 
започнах работа в „Черно-
морски фар“, със Сашо се 
сближихме някак естест-
вено. Често излизахме на 
по бира и няма да забравя 
раздумките ни, които той 
изпълваше с блестящи 
забележки, с необорими 
аргументи, с безукорни 
логически построения. На 
моменти съвсем съзнател-
но му опонирах, за да го 
слушам как изгражда те-
зите си – отлично. Като 
се започне от бургаските 

автори, които той с без-
погрешен нюх определяше 
с всичките им човешки и 
творчески слабости, и се 
стигне до политическите 
спорове – той беше ляв, аз 
– десен, това бяха едни 
такива хубави разговори, 
каквито не си спомням да 
съм водил отдавна. Но без 
горещене, без нападки от 
лично естество, без обиди; 
всичко и само по принцип. 
Това са едни от много 
приятните мигове в жи-
вота ми, когато – в пау-
зите между правенето на 
вестника, си хортувахме 
сладко-сладко. И когато 
напуснах Бургас, страшно 
ми липсваха. Липсваше ми 
и Сашо с неговия лек нрав 
и умен поглед. Постепенно 
разстоянията ни раздели-
ха, „Черноморски фар“ 
премина в други ръце и той 
отиде да работи в БНР-

Бургас. Виждахме се и там, 
но не особено често и 
определено не за дълго – 
теглеха го професионал-
ните задължения…

Александър Инджов 
никога не напусна журна-
листиката, остана в нея, 
докато можеше.

Научих през последните 
години, че се разболял. 
Тежко и непоправимо. 
Слава богу, такъв не съм 
го виждал. За себе си го 
извиквам като онзи инте-
лигентен, остроумен и 
способен човек, с когото 
преди 30 години се спри-
ятелихме и което прия-
телство запазихме през 
годините. Пазя в сърцето 
си и красивия спомен за 
него…

Сбогом, Сашо, прияте-
лю, благодаря ти за спо-
мените!

РУСКА АХМАКОВА,
племенница на Александър 
Георгиев-Коджакафалията

На 15 май 1999 г. вестник 
„Новинар“ публикува ста-
тия „Бащата на Бургас 
отровен от свои заради 
пари“. Също така вестник 
„Фактор“, бр. 6 от април 
2002 г. помества статия 
със същото заглавие. 

От двете статии ста-
ва ясно, че под „свои“ не се 
разбира това да са родни-
ните на Александър по 
майчина или бащина линия, 
а от приближени, на които 
той е гласувал доверие при 
завещанието си. 

Наистина ли е бил сигу-
рен в тяхната почтеност? 
В началото, изглежда, е имал 
доверие, защото в завеща-
нието си от 1909 г. дава 
големи права на изпълни-
телите – Лазар Гавалигов 
и Георги Жечков. През 1911 
г. отменя първото завеща-
ние и написва второ, в 
което значително намаля-
ва техните права и задъл-
жения, като ги свежда само 
до това да съблюдават за 
изпълнение в точ завеща-
нието. 

Спазва ли се това? Мога 
да кажа, че не! Искам да 
отбележа факта, че Алек-
сандър обезщетява изпъл-
нителите за труда, който 
има да положат. На Лазар 
Гавалигов дава три големи 
парцела от по 900 кв.м в 
престижно място, в т.нар. 
„нива при Фотулските 
лозя“, която била в черти-
те на града и чиято цена е 

била твърде висока. За да 
не се оспорва от никого, е 
направил това чрез фик-
тивна продажба. 

Прави впечатление, че 
на другия изпълнител Ге-
орги Жечков дава само едно 
празно място в кв. №5 от 
107 кв.м на стойност 5350 
лв. Георги Жечков приема 
дарението, след като е 
поискал да го заплати, а 

Александър не се съгласил. 
Тогава Георги Жечков на-
правил дарение на църквата 
„Св. Богородица“ от името 
на Александър в размер на 
5350 лв. Също е видно, че 
Георги Жечков не участва 
в съблюдаване изпълнение-
то на завещанието. Може 
би не се е сработил с Лазар 
Гавалигов. В нотариалния 
акт за тези 107 кв.м за 
основание на собственост-
та са изброени много „Из-
точно-Румелийски владала“: 
от 1881 г. №921, 919, 925, 
920, 922 и 926 и от 1982 г. 
№1077, 1085, 1362 и 1363. 
Какви имоти касаят, не е 
ясно. Кому е било нужно 
това посочване? Явно 
Александър е имал и други 
имоти, освен посочените 
в завещанието.

Отровен ли е бил Алек-
сандър Георгиев – задаваме 
си този въпрос. В деня 
преди смъртта си в добро 
здраве посетил ранения 
войник от с. Дюлгери Стан-
ко Дойнов, а на сутринта 
в 6 ч. – починал. За да се 
издаде смъртен акт, свиде-
телстват пред помощник-
кмета на Бургаската общи-
на Киреза Атанасов, Лазар 

Гавалигов и Начко Ангелов 
– общински служител. Ня-
ма представено медицинско 
свидетелство за причината 
за кончината от подходящо 
медицинско лице.

И днес, когато почине 
някой самотник, полиция-
та го отвежда в „Съдебна 
медицина“ и след аутопсия 
констатират причината 
за смъртта. За най-богатия 
човек за времето си в гр. 
Бургас няма такова меди-
цинско свидетелство, въ-
преки че е съществувала 
такава практика. Защо?

След смъртта на Коджа-
кафалията касата не е за-
печатана в присъствието 
на свидетели, не е отворе-
на от овластено лице и не 
е направен констативен 
протокол, за да се знае 
какво е съдържала. Касата 
е намерена празна в църк-
вата „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“. Освен това Лазар 
Гавалигов прочита завеща-
нието само отчасти и 
заявява, че Александър 
всичко е подарил... Но са-
мият Александър пише, че 
сяда да се разпореди с част 
от имотите си. По-късно 
Лазар Гавалигов е назначен 

за председател на Църков-
ното настоятелство и са 
му дадени всички права 
върху завещаните на църк-
вата имоти.

През учебната 1912–1913 
година при Александър в 
Бургас е живял племенникът 
му Стоян Димитров Ах-
маков, който бил много 
хубаво, работно и умно 
момче, най-вече почтено. 
Той помагал на Александър 
Георгиев в неговото битие. 

Тук трябва да отбележа 
факта, че смъртта на 
Александър настъпва две 
седмици след като племен-
никът му Стоян Ахмаков, 
завършил с отличие учеб-
ната година, си отива в 
село за лятна ваканция. 
Изниква въпросът някой 
да не се е страхувал Алек-
сандър отново да промени 
завещанието си в полза на 
това момче. 

Не знам отговорите на 
тези въпроси, нека всеки си 
прави извода! Всичко съм 
описала в книгата „Детство 
на Коджакафалията и дру-
ги подробности“. Намира 
се във всички читалища, 
библиотеката и книжар-
ници „Божич“ и „Белканто“.

Отровен ли е бил Бащата на Бургас – Александър Георгиев-Коджакафалията

Александър 
Инджов

ФОТО: АРХИВ

Корица на 
книгата  от 
Руска Ахмако-
ва „Детство 
на Коджакафа-
лията и други 
подробности“
ФОТО: ИЗДАТЕЛСТВО 
БАЛТИКА-2002
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17 смелчаци скочиха да 
спасяват кръста тази година 
на Богоявление. Хвана го 19-го-
дишният Николай Герганов. 
Николай за първи път скача 
във водите на Славеева река 
за кръста, и току-що излязъл 
от бента, сподели, че е много 
горд от успеха. Първите му 
пожелания към айтозлии бяха 
за здраве и берекет. „Сигурен 
съм, че годината ще е по-добра. 
Дай боже!“, каза още младежът. 
Николай се занимава със земе-
делие, по-точно – с лозарство. 
Има приятелка Диляна, при-
знава, че тя ще е бъдещата 
му съпруга.

Тази година много гражда-
ни и гости на Айтос дойдоха 
в храм „Св. Йоан Кръстител“, 
където сутринта енорийски 
свещеник Ромил Георгиев 
отслужи Света литургия и 
Велик Богоявленски водосвет. 
Свещенослужителят отпра-

ви пожеланията си към миря-
ните и поръси множеството 
със светена вода. 

След водосвета о. Ромил и 
кметът Васил Едрев поведо-
ха 17 айтозлии, заредени с 

много адреналин, край бента 
ги аплодираха стотици. „Ще 
трябва да разширяваме бента, 
тази година желаещите да 
спасят кръста са двойно по-
вече“, лаконично и с усмивка, 

коментира градоначалникът. 
Най-бърз беше Николай, 

който хвана кръста секунди 
след като о. Ромил го хвърли 
във водите на специално из-
градения бент на Славеева 

река. Традицията това да е 
мястото за спасението на 
кръста е от януари 2016 г., 
след освещаването на ново-
изградения храм „Св. Йоан 
Кръстител“ на 19 септември 

2015 г., от Н.В митрополит 
Сливенски Иоаникий.

Богоявленският празник в 
Айтос по традиция продължи 
в Архитектурно-етнограф-
ския комплекс „Генгер“. Вди-
гаха се наздравици за празни-
ка и за по-успешна нова 
година, нареди се и тради-
ционното айтоско Богояв-
ленско хоро.

Кметът Васил Едрев поз-
драви айтозлии и имениците, 
благодари на смелчаците за 
куража и им връчи парични 
награди. „Казват, че ако вре-
мето на Йордановден е сухо, 
това е знак за плодородие! 
Нека 2024 г. да е здрава, благо-
датна и успешна за всички 
граждани и за децата на об-
щина Айтос“, каза още кметът 
на общоградския празник в ЕК 
„Генгер“.

НП

19-годишният Николай Герганов спаси 
кръста на Йордановден в Айтос

Поднасям моите и на миряните от 
община Айтос искрени съболезнования 
за кончината на Негово Високопреос-
вещенство митрополит Сливенски 
Иоаникий. 

Уважаваният от всички нас Дядо 
Иоаникий оставя ярка, светла и неза-
личима следа в живота на айтоската 
християнска общност. 

С Негово благословение бяха изгра-
дени десетки храмове и параклиси на 
територията на община Айтос. Мит-
рополит Сливенски Иоаникий почита-
ше всички наши празници и беше съ-
причастен с всяка трудност и 

тревога по пътя ни.
Дядо Иоаникий остава в сърцата ни 

като искрен наш приятел и изключи-
телно достоен Служител на Българ-
ската православна църква!

Благородството и високите нрав-
ствени идеали на Негово Високопреос-
вещенство винаги ще ценим и помним!

Бог да го прости!
Поклон!
Вечна и блажена да бъде паметта му!

Васил Едрев
Кмет на община Айтос

СКЪРБИМ! 
С ТЪГА И ОБИЧ СЕ ПРЕКЛАНЯМЕ ПРЕД СВЕТЛАТА 
ПАМЕТ НА Н.В. МИТРОПОЛИТ ИОАНИКИЙ! 

Н.В. митропо-
лит Сливенски 

Иоаникий с 
кмета и покой-

ния о. Ромил 
Негозов на 

освещаването 
новосъградения 

храм „Св. Йоан 
Кръстител“ в 

парк „Славеева 
река“ в Айтос

Топлото време събра стотици, 17 смелчаци скочиха в Славеева река

Двойно повече бяха смелчаците тази година Празникът продължи в Архитектурно-етнографския комплекс „Генгер“       ФОТО: НП

Стотици 
дойдоха на 
празнична-

та служба и 
Богоявленския 

водосвет в 
храм „Св. Йоан 
Кръстител“ в 

парка

Николай 
пожела на 

айтозлии здра-
ве и берекет
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Здравните медиатори Зърбова и Асенова с дарителска кампания 
зарадваха фамилията с храни, дрехи и обувки

Щедра подкрепа за пострадало при  
пожар семейство в квартал „Странджа”

Научихме съпричаст-
ността на много 
добри хора към съдба-

та на многодетното семей-
ство в квартал „Странджа“, 
което в навечерието на 
Нова година при пожар за-
губи дома и цялата си покъ-
щнина. За тежкия инцидент 
ни информираха общински-
те здравни медиатори 
Марияна Зърбова и Гюлтен 
Асенова. Двете сърцати 
дами още на празничния 1 
януари отправиха апел за 
подкрепа и широко отво-
риха вратите на Здравния 
кабинет на ул. „Шейново“ 
4 в квартала за дарения за 
пострадалото семейство.

Хора от Айтос, окол-
ността и съседни общини 
откликнаха на призива на 
медиаторите. Само за дни 
бяха събрани много пакети-
рани храни, дрехи, обувки, 
завивки и чаршафи, раници 
за децата, бельо и играчки.

На Йордановден храните 
и дрехите, получени в ка-
бинета, медиаторите 
предадоха на главата на 
пострадалото семейство, 
Човекът през сълзи благо-
дари и благослови всеки един 
от дарителите. „Грижата 
ни е най-вече за децата в 
семейството. Бяха дарени 
дрешки и раници за тях. 
Щастливи сме, че можем да 

помогнем“, казва Зърбова. 
Специални благодарности 
медиаторите поднасят към 
семейство Димитрови от 

с. Караново за помощта и 
изключителното съдействие.

Благодарим на здравните 
медиатори за милосърдието 

и помощта за другите – 
извънредно рядко качество 
днес. Една от десетте божи 
заповеди гласи „Обичай 

ближния си!“, а медиатори-
те добавят „.. и му помагай, 
когато има нужда от под-
крепа“. Безкористната 

помощ на тези дами е още 
по-ценна, защото е дадена 
навреме и от сърце.

НП

„Дарителите са от 
различни населени места, 
включително и от Айтос и 
селата. Много хора се 
включват с дарения – някои 
с хранителни продукти, 
други – с дрехи и обувки. 
Нашият колега от 
Сунгурларе Искрен Христов 
донесе хранителни 
продукти, обувки, учениче-
ски раници и дрехи. Всеки 
ден наши колеги, здравни 
медиатори, както и 
преподаватели – като Мая 
Грекова, ни изпращат 
колети с вещи и храни, 
необходими на семейство-
то. Не мога да не спомена 
семейство Димитрови от 
Караново, които донесоха 
нови и запазени завивки, 
дрехи и хранителни 
продукти.
Всеки ден в кабинета на 
здравните медиатори 
идват хора с добри сърца и 

носят дарения, не желаят 
да ги снимаме и да пишем 
за тях. Радваме се, че за 
много кратко време 
семейството вече е 
по-добре, нахранено, 
облечено и най-важното 
– няма я уплахата в очите 
на децата и притеснение-
то на техните родители. 
Очакваме Лилия Макавеева 
от РОМАКС да ни изпрати 
раници и дрехи, както за 
пострадалото семейство, 
така и за още деца и 
ученици от квартала, 
които се нуждаят от 
подкрепа. Благодарим на 
всички от името на 
пострадалото семейство 
и от името на бедни 
семейства от квартала, на 
които също раздаваме от 
даренията. За прозрачност 
на дейността ни – всяко 
дарение се снима и публику-
ва в социалните мрежи.“

Марияна Зърбова, 
общински здравен медиатор:

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ 

И ЗДРАВНИ УСЛУГИ
8500 гр.Айтос ул.” В.Левски”  № 5 тел. 0558/ 2- 56-

30, 2-21-74 e-mail: ocszu@mbox.contact.bg

ОБЯВА
за работно място

Общински център за социални и здравни услуги 
– гр. Айтос:

Обявява  работно място  за длъжност:
Медицинска сестра  в социалната услуга „ Защитено 

жилище за лица с умствена изостаналост“ 
Минимални изисквания за заемане на длъжността 

и основни задължения по длъжностна характеристика:
Медицинска сестра  - 1  щатна бройка 
Образование: висше - медицинско
Минимална образователна степен: бакалавър
Област на висше образование:  здравеопазване и 

спорт, здравни грижи
Професионален опит (продължителност и вид): 

не се изисква. 

Допълнителна квалификация: Компютърна грамот-
ност, минимално: Microsoft Office, Internet

Специфични изисквания за заемане на длъжността: 
да притежава психическа нагласа и желание за работа 
с лица психически увреждания, умения за изграждане 
на доверителни отношения с потребителите; умения 
за подкрепа.

Основни задължения на длъжността:
1.Организиране и ръководене на медицинската дейност. 
2.Носи отговорност за оформянето и актуализирането на 

медицинска  документация на всяко лице, настанено в ЗЖ. 
3.Изготвя и при необходимост  актуализира план за 

здравни грижи на всеки потребител в Защитеното жилище.
4.Извършва медицински процедури, манипулации 

при необходимост и оказване на долекарска помощ.
5.Поддържа контакт с личния лекар на всеки потреби-

тел и осигурява редовно провеждане на профилактични 
прегледи.

6.Контролира приема на медикаменти от потребителите 
на социалната услуга.

7.Създаване на условия за подпомагане, взаимо-
помощ, ефективна защита и социална интеграция на 

потребителите на социалната услуга.
8.Осъществяване на дейности за постигане на соци-

алното включване или възстановяване на изгубените 
социални умения и навици на потребителите. 

9.Осигуряване на пълноценен и самостоятелен начин 
на живот в среда, близка до семейната с възможности 
за подкрепа и изява.

10.Медицинската сестра в Защитено жилище за лица 
с умствена изостаналост има важна роля за качеството 
на предоставяната социална услуга и придобиване на 
умения за социализиране на потребителите. 

Място на изпълнение на длъжността: 
„Защитено жилище за лица с умствена изостаналост“ 

с адрес: гр. Айтос, ул. „Ради Боруков“  № 20.

Начин на провеждане на подбора: по документи и 
събеседване.

Форма на назначаване: трудово правоотношение, 
чл.67, ал.1, т.1 от  КТ,  във връзка  с  чл.70  ал.1, ал.2 
от КТ /в полза на работодателя/

Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ образец ;
- Автобиография ;
- Копие от документ за завършено образование;
- Копие от документи за допълнителна квалификация 

(при наличие);
- Декларация за обработка на лични данни (по образец);

Място на подаване: 
Документите се подават лично или по куриер (ва-

лидна е датата на получаване) в сградата на Общински 
център за социални и здравни услуги , адрес: ул. „Васил 
Левски“  № 5 .

Срок за подаване на документите: 
Документите се подават от 09.01.2024 г.  до 19.01.2024 

г.  включително.
В рамките на срока за подаване на документи, кандидатите 

могат да се запознаят с длъжностната характеристика 
за позицията  в деловодството на „ Общински център 
за социални и здравни услуги“ , ул.“Васил Левски“ № 5, 
както и със спецификата на работа в ЗЖЛУИ.

За допълнителни въпроси: 0558 2 21 74, 0893 636 078

Ръководител ОЦСЗУ:
Мария Колева

Медиаторите се радват на новите дрешки и 
обувки за малчуганите

Щедрост       ФОТО: НП

И хранителни продукти за пострадалата 
фамилия

Семейство Димитрови от Караново са сред 
най-щедрите дарители

6 януари 2024 г. беше праз-
ничен за СУ „Христо Ботев“ 
– Айтос. Училищната общност 
тържествено отбеляза 176 
години от рождението на 
Христо Ботев. „Ботев оставя 
вечна следа в историята като 
поет, революционер, идеолог и 
ръководител на национално-
освободителното движение на 
България (1848 – 1876). Негова-
та саможертва за България 
отваря очите на поколенията 
и е вечен извор на вдъхновение 
в борбата за свобода, достоен 
живот и независимост. Наш 
дълг като българи е да пазим 
паметта му чиста и да след-
ваме делата му!“, каза в праз-
ничното си слово директорът 
Пенка Кирязова.

Ученическияят гвардейски 
отряд поведе в тържествени 
редици шествие до паметни-
ка на Ботев в Градската гра-
дина, където бяха положени 
венци и цветя на признателност. 
С цветя ученици и учители 
окичиха и паметника на па-
трона в двора на училището.

НП

СУ „Христо Ботев“ с тържествен ритуал 
за 176 години от рождението на Ботев

Строят на гвардейците открива празника в СУ „Христо Ботев“
ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“, АЙТОС

Венци на признателност



Най-екзотичното 
бракосъчетание – млад 

айтозлия си взе 
филипинка

За една година 208 айтос-
ки бебета са се родили в 
чужбина, сочат обобщените 
данни за пресъставени ак-
тове през 2023 г. на отдел 
ГРАО в Община Айтос. За 
12-те месеца на миналата 
година служителите от 
отдела на администрацията 
са пресъставили общо 208 
акта за бебета с айтоски 
корен, родени в Германия, 
Белгия, Великобритания, 
Нидерландия, Турция, Фран-
ция и др. През предходната 
2022 г. броят на родените 
айтозлийчета зад граница е 
бил 202, с шест по-малко от 
изплакалите през м.г. Има 
тенденция към растеж, 
предвид данните за 2021 г. 
– 197 са бебета, чиито май-
ки са с айтоски адрес, но 
живеят в чужбина, а през 
2020 г. 136 айтозлийки са 
родили своите рожби извън 
страната. 

Няма как да се знае точ-
ният брой на родените ай-
тоски бебета през годината, 
защото след закриване на 
Родилно отделение на МБАЛ 
– Айтос през 2007 г., ражда-
нията се случват в различни 
болници в региона и страна-
та.

Лек спад бележат граж-
данските бракове, сключени 
в Ритуалната зала на общи-
ната. Броят им през м.г. е 
199, за 67 от тях има пресъс-
тавени актове, тъй като са 
сключени в чужбина. За 
сравнение, през 2022 година, 
240 двойки са си казали „да“. 
Пикът на сватбите в Айтос 
е бил през 2021 г. – 255. Общо 
мнение е, че пикът се дължи 
на многото „ваканционни“ 
двойки, завърнали се от 
чужбина в родния град и в 
селата, и пожелали да чуят 
Менделсон – повечето, по 
чисто практични съображе-
ния. 

Първенството за най-
екзотично бракосъчетание 
през м.г. държат млад айтозлия 
и филипинка – двойката се 
разписала в Ритуалната 

зала на 23 август 2023 г.
За сметка на количество-

то бракове, безспорно се е 
вдигнало качеството, и 
възможността да избираш 
къде да се свържеш с поло-
винката си. През м.г. лично 
кметът Васил Едрев е склю-
чил два граждански брака, на 
т.н. „изнесен ритуал“, сред 
прекрасната лятна зеленина 
на парк „Славеева река“. 

Все повече млади двойки 
се интересуват от възмож-
ността да се врекат във 
вярност под вековните 
дървета на парковата поля-
на, твърдят служителите. 
Другата възможност, която 
Общината им предлага, е 
това да стане в някое от 
красивите кътчета на Ар-
хитектурно-етнографския 
комплекс „Генгер“. „Вероят-

но, през тази година ще 
видим и традиционна бъл-
гарска сватба в комплекса“, 
оптимист е и управителят 
на „Генгер“ ЕООД, Димо 
Димчев.

Сравнено с предходната 
година, за радост, значител-
но е паднал броят на почи-
налите в общината – 262-ма, 
със 70 по-малко от почина-
лите през 2022 г. – 332-ма. 30 
от смъртните случаи са в 
чужбина, сочат данните за 
пресъставени в отдела ак-
тове. 193-ма са починалите 
в града, 69 – в населените 
места. Починали няма в 
малкото айтоско село Рак-
линово, най-много погребения 
– 12, отчитат в с. Тополица, 
следвано от неголямото с. 
Съдиево – 11.

НП

Проектът за устойчива градска мобилност е първият, спечелен от Община Айтос за 2024 г.

Одобрен за финансиране е проект 
за разработване на Генерален план за организация 

на движението и закупуване на електробуси
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На 10 януари на сайта 
на МРРБ беше обявена 
добрата новината за 

първия спечелен от Община 
Айтос проект за 2024 годи-
на, който ще бъде финанси-
ран по Националния план за 
възстановяване и устойчи-
вост. 

По проекта „Изпълнение 
на мерки за подобряване на 
устойчивата градска мобил-
ност“, Община Айтос е 
водещ партньор, община 
партньор е Карнобат. Две-
те общини подписаха спо-
разумение за партньорство 
и кандидатстваха с общо 
проектно предложение по 
процедура „Екологосъобраз-
на мобилност“, компонент 
„Устойчив транспорт“ от 
Плана за възстановяване и 
устойчивост.

Стойността на проекта, 
който ще изпълнява Общи-
на Айтос е в размер на 
2 043 197.66 лв. 

По проекта ще бъдат 

закупени и доставени нуле-
воемисионни превозни сред-
ства – два електрически 
автобуса, ще бъдат изгра-
дени и две зарядни станции 
за превозните средства, 
които ще бъдат предоста-

вени на общинската транс-
портна фирма „Айтос Ав-
тотранспорт“ ЕООД. 
Въвеждането на новите 
електробуси и зарядни стан-
ции ще доведе до намаляване 
на вредните емисии във 

въздуха и намаляване на 
шума и вибрациите.

„За мен много важна част 
от проекта са дейностите 
по разработването на Гене-
рален план за организация на 
движението в община Айтос. 

Що се отнася до електробу-
сите, целта е да се подобри 
надеждността, комфортът 
и времето за придвижване с 
обществения транспорт. 
Надявам се във времето то-
ва да доведе и до промяната 

на модела на придвижване и 
намаляване на пътуванията 
с лични автомобили“, ко-
ментира новината за одо-
брения проект, кметът 
Васил Едрев.

НП

Първият „из-
несен ритуал“ 

за сключване 
на граждански 

брак в парк 
„Славеева 

река“ в Айтос 
– 23.09.2023 г.. 
Щастливите 

младоженци са 
Марина и Боян 

Пашови

208 айтоски бебета родени в чужбина, 
по-малко погребения през 2023 г.

Електрически автобуси ще возят айтозлии Община Айтос печели първи за 2024 г. проект на стойност над 2 млн. лв.

Чрез Община Айтос 
и кмета Васил Едрев, 
Председателят на Ста-
ропланински събор „Бал-
кан фолк” Калоян Нико-
лов, отправя покана към 
танцовите и певчески 
състави и изпълнители 
от читалища, училища 
и културни институции 
в община Айтос, за 
участие в XXVII Ста-
ропланински събор „Бал-
кан фолк 2024”. Ето 
каква информация пре-
доставят организато-
рите на съставите и 
изпълнителите от об-
щина Айтос, които 
желаят да участват! 

Съборът ще се прове-
де в гр. Велико Търново 
от 8 до 13 май 2024 го-
дина..Тази година, едно-
временно с „Балкан фолк 
2024”, ще се проведе и 
Българският Национален 
шампионат по фолклор 
„Евро фолк 2024”. В него 
по желание могат да се 
включат участниците 
в Старопланински събор. 

За девети път ще се 
проведе и World Cup of 
Folklore /Световна купа 
по фолклор/. Наградите 
са купи и медали в съот-
ветните категории, 
награди и ваучери в 
размер на 2 000 евро за 
участие в Европейския 

и Световния шампионат 
по фолклор „World folk”. 
Оценките от Българския 
Национален шампионат 
по фолклор „Евро фолк 
2024” и World Cup of 
Folklore ще важат за 
Световната ранглиста 
по фолклор. Концерти-
те на Старопланински 
събор „Балкан фолк” и 
Националния шампионат 
по фолклор „Евро фолк” 
ще се излъчват на живо 
в стрийм платформата 
на телевизия „EurofolkTV”.

За успешното орга-
низиране на фестивал-
ните програми е необ-
ходимо желаещите да 

изпратят до 1 март 
2024 година попълнени 
заявки за участие. Заяв-
ките да бъдат

придружени с фото 
материали и кратко 
представяне на колек-
тива, които ще бъдат 
подбрани за рекламните 
материали за Събора и 
Шампионата. 

Подробна информация 
за фестивала, Заявка за 
участие и Техническа 
схема, предоставени на 
Община Айтос от ор-
ганизаторите  ще наме-
рите в официалнния 
сайт на Община Айтос 
- aytos.bg.

Велико Търново кани състави и 
изпълнители от община Айтос 
на „Балкан фолк 2024“



Годеницата на шампиона Октай Ружди сложи 
силно начало на женската борба в Айтос 
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Сийка Иванова стана вицешампион, Алиш Алиш заслужи бронз 
на Държавното първенство в Стара Загора

Още на 5 януари 2024 
г. айтоските борци 
откриха новия спор-

тен сезон с успешно участие 
на Държавното първенство 
за мъже и жени в Стара 
Загора. От 5 до 7 януари 
първенството събра най-
добрите български борци, 
тъй като резултатите от 
това състезание са един от 
критериите за претенди-
ране на титулярно място 
в националния отбор за 
предстоящите олимпийски 
квалификации.

Айтоските борци постиг-
наха двоен успех на прес-
тижното състезание. Алиш 
Алиш спечели третото 
място и бронзов медал, а 
новото име в айтоската 
женска борба – Сийка Ива-
нова, заслужи сребърния 
медал и вицешампионска 
титла при жените.

Ето какво научихме за 
Иванова – тя е на 24 години 
и идва от гр. Сандански. В 
момента работи в Айтос. 
Годеница е на Октай Ружди, 
който пропусна надпрева-
рата на тепиха, тъй като 
на това първенство влезе в 
ролята на треньор на ай-

тоските състезатели. По 
непотвърдена информация, 
в скоро време Иванова ще 
бъде треньор на първата 
група момичета в айтоския 
клуб по свободна борба.

Още един успех на първен-
ството регистрира айто-
ският клуб – при жестока 
конкуренция Ерман Алпер 
зае седмото място в край-
ното класиране.

По думите на президента 
на КСБ „Айтос“ Ружди Ахмед, 
сред критериите за опреде-
ляне на титулярите в на-
ционалния отбор, освен 
Държавното първенство, 
са и международният тур-
нир в Загреб на 10 – 14 яну-

ари, Европейското първен-
ство в Букурещ на 12 – 18 
февруари, както и турни-
рът „Дан Колов – Никола 
Петров“ на 7 – 10 март в 
София.

Първата квалификация 
за Игрите в Париж 2024 е 
европейска и ще се проведе 
в Баку (4 – 7 април), а от нея 
единствено финалистите 
ще заслужат квоти за френс-
ката столица. През май пък 
Истанбул ще приеме све-
товна квалификация (9 – 12 
май), на която трима души 
във всяка олимпийска кате-
гория ще получат визи за 
Игрите, а освен това ще се 
провежда и допълнително 

преборване между двамата 
бронзови медалисти, за да 
бъде определен още един 
състезател, който ще 
участва на най-големия 
спортен форум. Така че 
големите състезания при 
мъжете и жените тепърва 
предстоят, разказва бив-
шият републикански и 
балкански шампион, сега 
треньор на КСБ „Айтос“ 
Ружди Ахмед.

НП

Октай Ружди 
и Сийка Ива-
нова (вляво)

Алиш Алиш на почетната стълбица на Държав-
ното първенство

Алиш в 
схватка на 
държавния 

тепих
ФОТО: КСБ „АЙТОС“

Сийка е първата дама от Айтос, заслужила 
медал в мъжкия спорт

Златина Колева и възпита-
ниците ѝ изпратиха 2023-та 
с два самостоятелни спекта-
къла и с участия в десетки 
конкурси и концерти

Чаровната ръководителка 
Златина Колева и младите 
танцьори на различни възрасти 
от танцова школа „Тиара“ 
изпратиха старата година 
така, както само те умеят 
– с емоционална изява и раз-
бира се – с много танци на 
сцената на Военен клуб – Ай-
тос.

Талантливите деца и Ко-
лева посрещат 2024 г. щаст-
ливи, защото през 2023-та 
сбъднаха една своя обща 
мечта. С много въображение, 
тренировки, и с подкрепата 
на приятели, партньори и 
родители, „Тиара“ създаде два 
самостоятелни танцови 
спектакъла. И с много обич ги 
подари на децата и на граж-
даните на Айтос. Те пък ги 
наградиха за труда и красиви-
те танци с възторг, признание 
и много аплодисменти.

През 2023 г. акротанцьори-
те на „Тиара“ участваха и в 
четири национални танцови 
конкурса. Спечелиха три 
престижни награди ГРАН ПРИ 
и в творческия си актив за-
писаха 18 първи места, много 
втори, трети места и прес-
тижни награди и купи. 

Известността на айтос-

ките таланти расте, благо-
дарение на десетките им 
емоционални участия на 
сцените в страната. И тъкмо 
популярността им беше повод 
за покана за участие в едно от 
най-големите събития на 
лято 2023 – Teen Boom Fest- 
Бургас. 

Освен в десетките кон-
курси, „Тиара“ се включваше 
и в много концерти по раз-
лични поводи. Ръководител-
ката, децата и родителите 
работиха, отдъхваха заедно 
и преживяха много споделе-
ни и щастливи моменти. 
„Научихме и много уроци. 

Благодарим за всяка възмож-
ност и вярваме, че най-до-
брото тепърва предстои!“, 
споделя оптимизма и надеж-
дата на своите възпитани-
ци за 2024 г. Златина Колева. 
Пред НП Колева заяви още: 
„Разбрах през последната 
година, че когато хората се 

обединяват и всеки дава 
най-доброто, на което е 
способен в името на добра 
кауза, тогава резултатите 
са много по-качествени. 
Успехите на ,,Тиара“ от 
изминалата година нямаше 
да бъдат възможни без от-
дадената работа на моята 

колежка Женя Куцарова. 
Нямаше да бъдат възможни 
и без безусловната подкрепа 
на Мария Тодорова и Галя 
Йорданова, без съдействие-
то и подкрепата на нашите 
родители и приятели. Бла-
годаря на всички тях!“

НП

Поредна успешна година за ТШ „Тиара“ –  
три награди „Гран при“ и 18 първи места

Част от 
голямото 
семейство на 
ТШ „Тиара“ на 
сцената на 
Военен клуб – 
Айтос

Репетиция

Една от многото награди за труда и таланта на Колева и ней-
ните възпитаници

Висока оценка! Първо място за спектакъла „Семейство Флинт-
стоун“, 2023 г.
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сочат, че някои от произшест-
вията възникват край пътя, 
което говори за небрежност 
при боравене с открит огън. 
Това са: изхвърляне на незага-
сени цигари от автомобили, 
паркиране с много нагорещени 
двигатели извън асфалта и 
пътното платно. На терито-
рията на община Средец 
имаме информация и сме на 
мнение, че пожарите са въз-
никнали от бежанци. Именно 
покрай бедственото положение 
там бяха хванати бежанци в 
района.

– Можем ли да кажем коя 
е най-честата причина за 
пожарите през 2023-та?

– Определено най-честата 
причина е именно неправил-
ното боравене с открит огън. 
Летния сезон, когато е горещо, 
хвърлянето на незагасени 
цигари е опасно. Също и пале-
нето на огън на забранени 
места. Предвид това, че по-
стоянно има вятър от море-
то, един пожар много бързо се 
разпространява. 

На второ място като 
много честа причина са къси 
съединения, особено през 
есенно-зимния сезон, когато 
имаме рязко застудяване, 
имаме претоварване на ел. 
инсталациите. Вече се проме-
ниха така нещата, че все 
повече консуматори на ток 
има в един дом. Включването 

на електрически отоплител-
ни уреди води до претоварва-
не на системата и пожари в 
ел. таблата, както на входа, 
така и в апартамента. 

На следващо място са по-
жарите в комините, особено 
в сградите, където домакин-
ствата са повече от едно. 
Явно няма разбиране кой 
трябва да почисти и вследствие 
на това възникват пожари в 
комини, а после и в покриви.

– Има ли кадрова липса в 
структурите по места? 

– На територията на об-
ластта имаме структури във 
всички общини с изключение 
на Сунгурларе и Руен. Съста-
вът, с който разполага дирек-
цията, е на 94% пълен. В мо-
мента сме в конкурс на 
назначаване на нови 6 човека. 
Всяка година се провеждат 
конкурси за назначаване. Ин-
терес към нашата институ-
ция има и можем да кажем, че 
поетапно всяка година под-
младяваме екипа. По-скоро 
можем да кажем, че не са 
достатъчни щатовете за 
покриването нуждите на 
пожарната в областта и 
нуждите на населението. Има 
нормативни изисквания, 
според които според броя 
население на общината са 
позволени определен брой 
екипи. При нас всичко е в съ-
ответствие с нормативната 

база, имаме необходимите 
екипи, но при един по-нато-
варен летен сезон се вижда, че 
не са достатъчно. 

– Достатъчна ли е тех-
никата, с която разполага 
дирекцията, или има нужда 
от допълнителна?

– Ние като структура 
средно на дежурство за ден 
имаме 65 единици техника, 
като не всички са пожарни. 
Има и спасителни, специали-
зирани, кран, техника за ка-
тастрофи и химически аварии. 
Имаме резерв. Вследствие на 
произшествията миналата 
година и достъпа до трудно-
достъпни райони, възникнаха 
повреди. В момента тече 
ремонтирането и възстано-
вяването на тази техника. 
Тя ни е основно от европейски 
проекти през периода 2014 – 
2018. Наближават десет го-
дини, но все още можем да 
кажем, че за разлика от голяма 
част в страната, нашата е 
сравнително нова. Успяваме 
да си вършим работата, слу-
жителите ни са добре инди-
видуално екипирани.

– Има ли възможност 
пожарните автомобили да 
влизат навсякъде по улици-
те на Бургас?

– Може би това е най-голе-
мият проблем в града в момен-
та. Немалко са инцидентите 
в последните две години в 

Бургас. Пожарните машини 
имат проблеми, свързани с 
повреда заради тесните ули-
ци. Една голяма част от ули-
ците са еднопосочни и можем 
да се движим, но проблемът е 
с паркирането в междублоко-
вите пространства, пред 
блоковете и по тротоарите 
от двете страни. Така че, да, 
имаме проблем да достигнем 
до произшествие във „Възраж-
дане“, „Братя Миладинови“ и 
„Лазур“. Сериозен проблем е. 
Уведомили сме Община Бургас 
и ОДМВР-Бургас и се надявам 
в скоро време да проведем 
едно работно съвещание в 
тази посока. Хората, които 
живеят в тези райони, не се 
съобразяват къде спират и че 
е необходимо да се осигури 
достъп на специални екипи на 
Спешна медицинска помощ и 
на Пожарната за достигане 
до произшествието. Минала-
та година бяхме свидетели на 
инцидент, където пожарният 
автомобил, знаейки че ще си 
повреди огледало или нещо 
друго по него, трябваше да 
достигне до горящи автомо-
били на паркинг, за да спре да 
изгорят много повече. Тук е 
моментът да се обърнем към 
всички, когато паркират, да 
спират по този начин, че да 
могат да осигурят премина-
ването на линейки и пожарни. 

– Представляват ли про-
блем големите разстояния  
в областта, които пожар-
никарите трябва да изми-
нават, за да стигнат навре-
ме до инциденти?

– Имаме такива места, 
където времето за реакции е 
по-голямо. В общините Руен 
и Сунгурларе някои от насе-
лените места граничат с 
област Шумен. Имаме такива 
места, където докато прис-
тигнем отнема повече време, 
а и пътят и движението до 

тях са по-трудни. За да гово-
рим за достигане, първо 
трябва да говорим за навре-
менно подаване на сигнала. Не 
са малко случаите, в които 
хората виждат, че е възникнал 
инцидент, но не се обаждат 
на 112, защото разчитат, че 
някой друг вече се е обадил. 
Всяко обаждане на 112 е добро 
дошло за нас, защото дори и 
да сме получили сигнал вече, 
следващият, който се обади 
ще ни даде допълнителна 
информация, която ще ни е 
полезна – дали има пострада-
ли, дали има нужда от допъл-
нителен екип. Използвам да 
призова гражданите да се 
обаждат на 112 щом станат 
свидетели на инциденти, а не 
да разчитат, че някой друг 
вече се е обадил. 

– Държавният бюджет 
за 2024-а е факт. Каква част 
от него е предвидена за 
бургаската дирекция и в 
какво се изразява?

– Все още няма конкретен 
бюджет за нашата регионал-
на дирекция. В момента под-
готвяме документи към София 
за това, което е важно да се 
случи. Планираме доста дей-
ности и се надявам голяма 
част от тях да получат 
финансиране. През тази годи-
на подготвяме проект за 
нова отоплителна инсталация 
на сградата на пожарната в 
Несебър. Имаме подадено 
проектно предложение за 
финансиране по европейски 
проект за разширяване на 
сградата в Бургас. Спечелихме 
проект за въвеждане на мерки 
за енергийна ефективност за 
Пожарната в Царево. В края 
на годината успяхме с дър-
жавния бюджет да направим 
ремонт в Айтос и в още три 
сгради. През 2024-а ще се по-
добрят условията за работа 
навсякъде.

Паркирайте така, че да 
не пречите на Пожарната 
и Спешната помощ

Комисар Николай Николаев, директор на РДПБЗН-Бургас: 

омисар Николаев, каква го-
дина изпраща РДПБЗН – 
Бургас? Със сигурност бед-
ствията, които настъпиха 
в областта, изправиха пред 
сериозни предизвикателства 
пожарникарите.

– 2023 година, сравнена с 
последните пет години, е най-
натоварена за структурите 
на РДПБЗН – Бургас не само 
заради двете бедствия, които 
сполетяха област Бургас, а и 
като цяло броят на произ-
шествията е по-голям. За 
2023-та всички те са 4715. 
Това са с около 500 броя повече 
от 2022-ра. Имаме увеличение 
на пожарите и на операциите 
по издирване и спасяване за 
разлика от предходните годи-
ни, където имахме малко по-
вече спешна медицинска помощ 
по време на пандемията. През 
миналата година имахме из-
ключително разнообразни по 
вид произшествия, като за-
почнем от сложно и тежко 
ПТП на АМ „Тракия“, преминем 
през няколко големи пожара в 
житни масиви, пожар в скла-
дово помещение за боеприпаси 
в община Карнобат. На тери-
торията на областта възник-
наха някои по-големи пожари 
на сухи треви и горски фонд 
– в района на квартал „Банево“ 
и Изворище, в района на Равна 
гора и Маринка. Това са пожа-
ри на площи на над 3 – 4 хиля-
ди декара. Последва и бедстве-
ното положение в община 
Средец, около село Кубадин. 
Пожари имаше и в селата 
Горно и Долно Ябълково в съ-
щата община, както и два 
големи горски пожара в общи-
на Айтос. Имахме изтичане 
на газ в жп цистерна на жп 
гарата в Карнобат. Премина-
ха няколко бури, след които 
имахме произшествия от 
паднали дървета, унищожени 
автомобили. Няма как да не 
споменем бедствието в общи-
на Царево, където работихме 
по спасяване и отводняване.

– След като споменахте 
пожарите край Банево и 
Изворище, хората там 
имаха съмнения, че може и 
да са умишлени. Какво дока-
за разследването? 

– Основно по причините за 
пожара работи ОДМВР и съот-
ветното районно управление, 
но информацията, която 
имаме и разследването, в което 
сме участвали след пожарите, 

НИКОЛАЙ 
НИКОЛАЕВ

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

К
 Комисар Николай Николаев е роден през 1984 година 
 След завършване на Академия на МВР – специалност 
„Пожарна и аварийна безопасност“ започва работа в 
системата на МВР през 2008-а.
 Последователно е заемал различни длъжности, сред 
които инструктор в сектор „Държавен противопо-
жарен контрол и превантивна дейност“ към „Пожар-
на безопасност и спасяване“, инструктор в група 
„Пожарогасене, аварийно-спасителна дейност”, 
инструктор в група „Оперативен комуникационно-
информационен център“ и началник на Първа районна 
служба „Пожарна безопасност и защита на население-
то“ – Бургас при Регионална дирекция „Пожарна 
безопасност и защита на населението“ – Бургас. 
 Преминал е курс по линия на програмата за антите-
рористична подкрепа на Държавния департамент на 
САЩ.
 Награждаван е многократно. 
 През 2022-ра той бе назначен за директор на 
РДПБЗН-Бургас. 

„
Нека 
гражданите 
да се обаждат 
на 112 след 
като станат 
свидетели на 
инциденти

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ



МОНИКА ИЛИЕВА

Одобрен проект на Об-
щина Поморие за изграждане 
на шпортхале, което да се 
намира на мястото на се-
гашното хандбално игрище, 
разпали страсти в града. 
Припомняме, че във връзка 
с приемането на държавния 
бюджет на РБ за 2024 г., 
в капиталови разходи по 
Инвестиционна програма за 
общински проекти е одобрен 
такъв на Община Поморие 
за изграждане на спортен 
обект. Първоначално бе 
предвидено на сегашното 
хандбално игрище при Руски 
паметник в града.

На следващ етап с до-
кладна записка до Общински 
съвет – Поморие, кметът 
Иван Алексиев предложи 
новият спортен обект 
да носи името на осно-
воположника на хандбала 
в града Щерион Василев-
Щерцата. Василев е един 
от най-добрите треньори 
в страната, класирал много 
отбори от подрастващи в 
челните позиции, подготвил 
десетки състезателки за 
представителните отбори. 
Удостоен е със званието 
„Почетен гражданин на 
Поморие“. За цялостен 
принос в областта на ханд-
бала в България, през 1998 г. 
Василев е награден от БФ 
Хандбал. От 1992г. до 2010 
г. е треньор на националния 
отбор – девойки“, пише 
в мотивите, изложени в 

докладната записка.
„Както всички поморий-

ци го знаем – Щерцата, е 
емблематично име за града 
ни, стожер за развитието 
на спорта хандбал. До по-
следния си дъх той работи 
в Общински хандбален клуб 
„Поморие“. През годините 
отборът му е ставал 11 
пъти шампион на страната 
за подрастващи, 12 пъти 
републикански вицешам-
пион и 10 пъти призьор 
на ученически игри. 
Обичан от поколе-
ния подрастващи и 
спортисти, считам 
че именуването на 
новия дом на ханд-
бала в Поморие на 
негово име е малък 
жест на благодарност 
и голям стимул за 
продължаване на хан-
дбалните традиции в 
Поморие“, обръща внимание 
кметът на Поморие.

С мисъл да се продължат 
хандбалните традиции в 
Поморие на същото място, 
на което са създадени, за 
изграждане е предложен 
теренът на настоящото 
хандбално игрище. Предвид 
разположението и истори-
ята на мястото, където е 
бил разположен изгорелият 
храм „Света Богородица“, 
вече са предприети предин-
вестиционни проучвания. 

ЧФ припомня – през 1897 
г. в Поморие бил издигнат 
нов катедрален храм „Успе-
ние на Пресвета Богороди-

ца”. Сградата е била с две 
камбанарии, една апсида и 
внушителен купол. Кате-
дралата изгоряла по време на 
пожара през 1906 г. Поморие 
е сред градовете, опожарени 
от гръцки националисти в 
периода 1906 – 1918 г. Сред 
най-тежко пострадалите 
градове извън тези, които 
са на територията на 
Гърция, освен Поморие са 
били също Мелник и Измир 
в Турция. В Поморие и 

Мелник палежите са били 
успешни, тъй като е имало 
по-слабо присъствие на 
полицейски и военни части, 
които пресекли опитите за 
подобни действия в други 
градове. На територията на 
Гърция, където властта не 
пречела на подобни прояви, 
пораженията са били много 
повече, като в Солун не 
бил пощаден дори храмът 
„Свети Димитър”. Главен 
инициатор на метежа бил 
тогавашният поморийски 
митрополит и по-сетне-
шен цариградски патриарх 
Василий ІІІ. През 1938 г. 
останките от сградата 
били премахнати.

От Община Поморие 
уверяват, че се проучват 
и още няколко терена, 
подходящи за изграждане 
на подобен спортен обект. 

„Най-важното е, че сме 
защитили проекта и имаме 
осигурени средства, с кои-
то да изградим още нещо 
много важно за жителите 
на Поморие и най-вече за 
децата. Къде ще бъде по-
строена тази спортна зала 
е решение, което ще бъде 
взето съвместно с помо-
рийци. Щом приключим с 
проучванията на отделните 
площи, ще инициираме и 
обществено обсъждане, на 
което ще бъдат представе-
ни различните варианти“, 
каза кметът на община 
Поморие Иван Алексиев. 
Той внесе яснота и по от-
ношение на другия проект 
под името „Арена „Чайка“, 
планиран за строителство 
в района на бившата жп 
гара: „Намеренията ни не 
са се променили. Тя ще бъде 

изградена, но процедурата 
по разделянето на имота 
все още не е приключила, 
тъй като в тази делба 
освен Общината, има още 
няколко юридически лица“.

По повод дискусиите, 
развили се в социалните 
мрежи на тема „за“ или 
„против“ изграждане на зала 
върху хандбалното игрище, 
градоначалникът коментира 
още: „Да подлагаме всяко 
начинание под съмнение и да 
не правим нищо е най-лесно. 
Но ние не търсим лесното, 
ние търсим начини да си 
свършим работата добре 
и търсим диалог с хората. 
Ще съгласуваме проектите 
с гражданите и вярвам, че 
след толкова години най-
накрая Поморие ще има 
нова тренировъчна зала“.

Кметът Иван Алексиев: Къде ще бъде построено шпортхалето 
е решение, което ще бъде взето съвместно с поморийци
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„
Ще инициираме и 
обществено 
обсъждане, на 
което ще бъдат 
представени 
различните 
варианти

Иван Алексиев, 
кмет на община 
Поморие

Хандбалното игрище в Поморие, намиращо се в ЦГЧ

Известният хандбален тре-
ньор Щерион Василев-Щерцата

ФОТО: ОБЩИНА ПОМОРИЕ

ОБЯВА
от Зорница Вълчева Витанова от гр.София,  

Тодор Вълчев Витанов от гр.София и 
Вълчо Тодоров Витанов от с.Дъбовица,община Сунгурларе

На основание чл.4,ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на Оценка за въздействие върху околната среда /ОВОС/  
Ви уведомяваме за  инвестиционното ни  предложение- „сграда от 
допълващо застрояване-бунгало”,което ще се реализира в собст-
вения ни поземлен имот УПИ І-159,кв.16  ПУП с.Дъбовица,община 
Сунгурларе.

Всички,които желаят да изразят мнения и становища относно 
реализирането на горепосоченото инвестиционно предложение 
могат да го направят писмено в Община Сунгурларе или в РИОСВ 
гр.Бургас с адрес 8000 гр.Бургас,ж.к.“Лазур“,ул.“Перущица“ 
№67,ет.3

З А П О В Е Д
№ 9/09.01.2024 г.

С Указ № 245 е обнародван в „Държавен вестник“ 
брой:  108  от дата 30.12.2023 г. Законът за държав-
ния бюджет на Република България за 2024 година, 
приет от 49-ото Народно събрание на 21.12.2023 г.

С цел информиране на населението на община 
Приморско, във връзка с разглеждането на Проек-
тобюджет 2024 година на община Приморско, на 
основание чл.44, ал.2 и 5 от ЗМСМА, чл.84 ал.6 от 
Закона за публичните финанси

З А П О В Я Д В А М:
1. ОТКРИВАМ процедура по представяне на Про-

ектобюджета за 2024 година на община Приморско 
на местната общност, чрез провеждане на публично 
обсъждане.

2. ОПРЕДЕЛЯМ ред и условия за провеждане 
на процедура по представяне на Проектобюджета 
за 2024 година на община Приморско на местната 
общност, чрез провеждане на публично обсъждане 
както следва:

2.1. Представянето  на Проектобюджета за  2024 
година на община Приморско за всички съставни 
населени места на община Приморско, да се про-
веде на 24.01.2024 г./сряда/ от 17.30 ч. в залата на 
Общински съвет – Приморско, сградата на община 
Приморско, ул. „Трети март“ № 56.

2.2. Определям група за провеждане на обществе-
ното обсъждане на Проектобюджета за 2024 година 
на община Приморско, в следния състав:

1. Савина Димова – главен секретар на община 
Приморско;

2. Дукена Коемджиева – главен счетоводител на 
община Приморско;

4. Радка Георгиева – директор дирекция „Местни 
данъци и такси” на община Приморско;

3. Люба Желева-директор дирекция „Туризъм  и 
Европейски фондове и програми“ на община При-
морско; 

4. инж.Илия Дамов –директор дирекция „УСОГ“ на 
община Приморско;

5. Илия Петков – директор ОП „Чистота и озе-
леняване“;

2.3. На официалната интернет страница на община 
Приморско, да бъде публикувана цялата документация 
на Проектобюджета за  2024 година.

2.5. На официалната страница на община Приморско 
и вестник „Черноморски фар”, да бъде публикувана 
настоящата заповед за провеждане на общественото 
обсъждане на Проектобюджета за 2024 година на 
община Приморско, най - малко 7 дни предварително.

2.6. В кметствата на гр. Китен, с. Ясна поляна, 
с. Веселие, с. Ново Паничарево и с.Писменово, на 
разположение на заинтересованите лица да бъдат 
предоставени копия на хартиен носител на цялата 
документация на Проектобюджета за 2024 година.

2.7.С цел информиране на населението и про-
зрачност в действията на институциите в срок до 
23.01.2024 г. включително, заинтересованите лица, 
могат да отправят въпроси, предложения, становища 
и др. по повод изготвения Проектобюджет за 2024 
година на община Приморско, като същите се приемат 
в деловодството на община Приморско, в кметствата 
по населените места и на официалната електронна 
поща на община Приморско.

3. Настоящата заповед да се доведе до знанието 
на председателя на общински съвет Приморско, 
общинските съветници, секретаря на общината, 
кметовете на кметства, и на служителите, участващи 
в събранията.

ИВАН ГАЙКОВ
Кмет на Община Приморско

www.faragency.bg
Следете 

новините в развитие 
и на мобилната

версия, достъпна 
за всички

смартустройства
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спортна зала разпали страсти в града 

ЛЮБКА НИКОЛОВА 
уредник в отдел „Нова и 
най-нова история” при ИМ 
Поморие

Октомври 1874 г.: „Пожа-
рът на Загувитсас“ – огънят 
обхванал югозападна част 
на града, унищожил целия 
пазар – дюкяни, складове 
и 7 църкви – сред които 
и „Успение Богородично”.

За Анхиало – град, изгра-
ден от „гъсто построени 
високи дъсчени къщя“, ог-
нената стихия на пожара 
винаги е била истинско 
бедствие. Историческите 
свидетелства разказват 
за няколко опустоши-
телни пожара, избухнали 
в града през 1827, 1857, 
1869, 1874 и 1890 г. Три 
от тях оставят трайна 
следа върху съдбата на 
населението – този от 
май 1827 г., от март 1857 
г. и от октомври 1874 г.

Пожарът от май 1827 
г. изпепелил 3 – 4 къщи, 
разположени в югоиз-
точната част на града, 
както и църквата „Св. 
Апостоли”.

Пожарът от 15 март 
1857 г. е известен като 
„пожара на Тсереси“, по 
името на собственика 
на къщата, от която е 
започнал. При него из-

горяла североизточната 
част на града – 200 къщи, 
по-голяма част от пазара 
и 5 църкви.

Едва съвзело се от ужаса 
на разрушенията, население-
то на Анхиало преживяло 
още по-опустошителен 
пожар, който започнал 
през нощта на 1 октомври 
1874 г. и продължил през 
целия следващ ден. Той е 
наречен „пожара на Загу-
витсас“, тъй като огънят 
започнал от къщата на 
една възрастна, психично 
болна жена – Загувитсас. 
При него огънят обхванал 

цялата югозападна част на 
Анхиало и унищожил една 
трета от него, заедно с 
целия пазар, множество 
дюкяни, складове и 7 
църкви. Сред руините 
били построената през 
1086 г. църква „Успение 
Богородично“ (наричана 
от местното население 
„Панагия”), а също и двете 
мъжки училища в града – 
взаимното и класното.

Сведение за мащабите 
на пораженията е оставил 
иконописецът Темистокъл 
Диамантопулос, който е 
успял да съхрани от огъня 

икона на Иисус Христос 
Спасител, занасяйки я 
в манастира „Св. вмчк 
Георги Победоносец“. 
Върху иконата зографът 
е написал: „Само тая 
света икона случайно са 
спаси и аз я донесох тук. 
Изгоряха 7 църкви, 2 учи-
лища, 130 работилници и 
210 къщи. Записа това да 
се знае Темистокъл Диа-
мантопулос, Анхиало, 20 
октомври 1874”.

Пожарът е отразен на 
страниците на редица 
вестници, печатани в 
Османската империя, 

като в-к „ Напредък”, 
в-к „Източно време”, в-к 
„Източна звезда” и др. 
От тях разбираме, че 
населението в Анхиало е в 
много критично положе-
ние – наближава зимата, 
а хората са без подслон, 
храна, дрехи. Османското 
правителство забранило 
строителството до из-
пращането на инженер, 
на когото е възложено 
да подготви нов градо-
устройствен план.

Анхиалският митропо-
лит Василий I, загрижен 
за своите енориаши, 
организирал комитет 
за подпомагане на насе-
лението. Комитетът 
събрал 100 османски лири, 
които били раздадени на 
най-тежко пострадалите. 
анхиалци, закърмени с пие-
тет към образованието и 
просвета, положили много 
усилия, за да построят 
нова каменна сграда на 
мъжкото училище. Тя 
била завършена още през 
1875 г. Своята лепта за 
нейното изграждане (7000 
гроша и 61 османски лири 
) дали пребиваващите в 
Галац анхиалски търговци. 
На фасадата на новото 
училище била поставена 
мраморна плоча, с надпис 
от поема на знаменития 

Илияс Тандалидис:
„Гневен пламък превърна в 
пепел градското училище,
но както феникс от пепелта 
то оживя отново,
друг по-силен огън, усърдие 
благочестиво,
вътре в тях запали плам
елате, деца на духовното 
пиршество,
музите бащини и славата 
на Господа да прославите.”

Пожарите, избухнали 
в Анхиало през XIX в., не 
само променили архите-
ктурния вид на града, но и 
безвъзвратно унищожили 
ценни реликви, артефакти, 
документи от миналото 
му. Пожарите се отрази-
ли крайно негативно на 
икономическото развитие 
на селището, както и 
на демографското му 
състояние. Изпитали 
разрушителната сила на 
огнената стихия, част 
от населението поело 
по пътя на емиграцията. 
От втората половина на 
XIX в. Анхиало започнало 
да губи позицията си на 
значим стопански център 
в Южното Черноморие. 
Редица са факторите, 
повлияли на това, без-
спорно един от тях са 
и опустошенията от 
големите пожари от 1857 
г. и 1874 г.

Изграждането на тренировъч-
на спортна зала в Поморие на 
името на изтъкнатия треньор 
Щерю Василев-Щерцата, е похвал-
на идея, пише в социалната мрежа 
краеведът Милчо Скумов. Опреде-
леното за строеж място е на из-
горелия в пожара на 30 юли 1906 г. 
храм „Св. Богородица“ – безспорно 
най-забележителната църковна 
сграда в древно Анхиало за всички 
времена.

„Идеята за възстановяване на 
изгорялата църква възниква в 
средата на 20-те години и бързо 
намира подкрепа в градския съвет, 
църковните среди и анхиалските 
граждани. На 4 септември 1936 г. 
с Указ №390 е утвърдена наредба-
закон за отстъпване „даром на св. 
Сливенска митрополия държавно-
то място от 1887 кв. м ведно с 
опожарения гръцки храм „Св. Бо-
городица“, застроен върху 740 кв. 
м на това място“. По решение на 
Сливенския епархийски духовен 
съвет на 12 ноември 1936 г. в По-
морие е основан Комитет за въз-
обновяване на изгорелия храм. За-
почва събиране на необходимите 
средства от дарители. Назначават 
се технически комисии за обслед-
ване състоянието на изгорялата 
постройка, според които пълното 
възстановяване е възможно. Но на 
21 ноември 1939 г. след оглед на 
място от Главната дирекция на 
обществените сгради, пътищата 
и благоустройството при съот-
ветното министерство нареждат 

да бъдат съборени „всички грозящи 
на срутване части на останалите 
черковни развалини“, припомня 
Скумов.

След разрушаването на църков-
ните стени Комитет за възста-
новяване на изгорелия храм отчи-
та, че не ще може да събере 
достатъчно средства за построй-
ка на нов „на мястото на изгорелия 
и срутен храм“ дава съгласие на 
това място да се построи съдебна 
палата. Такова е предложението 
на Общинския съвет, а граждански 
комитет предлага постройка на 
паметник на падналите във вой-
ните. Обсъждат се и други вари-
анти за строеж на околийски уч-
реждения, отправят се покани до 
съответните министерства. 
Идеите не са осъществени, тъй 
като държавата не разполага със 
средства за такова строителство.

„Целта ми е да припомня от-
ношението на тогавашната по-
морийска общественост и на 
църковните власти към бъдещето 
на разрушената вече църковна 
сграда:

1. От протокола на Комитета 
за възстановяване: „в партера и в 
сградата (съдебната палата) се 
остави място за църква … и по 
този начин се запази светостта 
на мястото“.

2. Сливенският епархийски 
духовен съвет: „дава съгласието 
си да се построи съдебна палата и 
срещу нея паметник за загиналите 
във войните“, като „се построи 

приличен и издържан в стил малък 
храм параклис, включен в сградата 
на съдебната палата по начин, че 
да се запази мястото, където е бил 
св. олтар на съборения храм“.

3. Градският общински съвет: 
„това държавно място да се от-
пусне за околийско съдилище, 
както и в основите или партера 
на сградата да се предвиди в плана 
и се запази светото място със 
зазидването на един параклис“, 
пише Скумов.

От думите на краеведа става 
ясно, че в наши дни на част от 
мястото на величествения храм 
„Св. Богородица“ е построен хотел, 
а на останалата част „ще се 
строи спортна зала, вероятно 
точно върху светия олтар. Идеи 

за запазване на светото място 
няма. Като православни христи-
яни и за опазване на малкото 
останало от богатата църковна 
история на града ни би следвало 
преди изработване на строител-
ните книжа на останалия неза-
строен терен да се извършат 
разкопки за разкриване и експо-
ниране на основите и особено 
мястото на олтарната апсида. 
След това по подходящ начин 
намереното да се включи в бъде-
щото спортно съоръжение. Така 
в града ни ще се открие още един 
обект на културния туризъм, а 
за християните, наред с другите 
църкви и параклиси – още едно 
място за поклонение“, завършва 
той.

Опустошителната стихия на пожарите в Анхиало през XIX в. 

МИЛЧО СКУМОВ, КРАЕВЕД: 

Да се извършат разкопки за разкриване на основите и олтарната 
апсида, намереното да се експонира в бъдещото спортно съоръжение

ДУМАТА НА ОПОЗИЦИЯТА: 

Подписка: Не на застрояването  
на хандбалното игрище!

Изгорелият 
катедрален 

храм „Успение 
на Пресвета 
Богородица“

ФОТО: АРХИВ

Опозицията в лицето 
на Местна коалиция 
ЗНС подкрепя изгражда-
нето на спортна зала, 
но според тях по-ра-
ционално е да се 
потърси друго място в 
града. Аргументират 
се с инфраструктурна-
та обезпеченост на 
местоположението на 
бъдещото шпортхале, 
както и значението му 
за културно-историче-
ската памет на града.
Позиция МК ЗНС: 
Одобряваме изгражда-
нето на спортна зала и 
именуването ѝ: 
„Щерион Василев-Щер-
цата“, но не одобрява-
ме предвиденото 
местоположение 
– хандбалното игрище 
в гр. Поморие.
Считаме, че предложе-
ното местоположение 
не е добро поради 
позицията му в 
гъстонаселен район, 
липсата на достатъч-
но места за паркиране 
и цялостната му 
инфраструктурна 
обезпеченост. Освен 
това, в миналото тук 
се е издигала църква, 
което прави земята 

свещена.
В тази връзка се 
организира подписка 
– „Не на застрояването 
на хандбалното 
игрище!“ – несъгласни-
те с това местополо-
жение и застрояването 
на хандбалното игрище 
могат да подкрепят 
подписката на 
следните места:

Кабинетите на д-р 
Христо Христов и д-р 
Мария Христова, ул. 
„Панайот Хитов“ 5 (зад 
МЛ „Лина“)
Кафе „Кораба“ – пл. „Св. 
св. Кирил и Методий“
Рекламна агенция 
„Енто“ – ул. „Търговска“ 
2 (до банка ДСК)
Бистро „Трафик“ – кв. 
„Свети Георги“
Магазини „Браво“
Склад за хранителни 
стоки „Гранд“
Кантора на адв. 
Веселин Анестиев – ул. 
„Симеон Стойков“ 7
Приемна на Местна 
коалиция ЗНС (ПП-ДБ, 
ИТН) – ул. „Търговска“ 14 
(в приемни дни)
Онлайн вариант за 
хора, които не се 
намират в Поморие в 
този момент

Част от плана на гр. Анхиало от 1900 г. с парцела на църквата „Св. 
Богородица“. Уличната мрежа около храма е почти идентична със 
съвременната



Кампанията ще 
продължи до края на 

януари
Ниските температури и 

прекаляването с определени 
храни и напитки по време на 
празниците могат да повли-
яят зле на хората със сърдеч-
носъдови заболявания. Януари 
е времето, когато трябва да 
обърнете внимание на сърце-
то си и да се консултирате 
със специалист, ако имате 
обезпокоителни симптоми. 
Затова Отделението по 
кардиология в УМБАЛ – Бур-
гас обявява дни за безплатни 
консултации на пациенти със 
социално значими сърдечно-
съдови заболявания – сърдеч-
на недостатъчност, пред-
сърдно мъждене, аритмии. 

Консултациите ще се 
провеждат от д-р Иванета 
Йончева, специалист-карди-
олог с дългогодишен опит в 
лечението и проследяването 
на пациенти с ритъмно про-
водни нарушения и сърдечна 

недостатъчност. Ако имате 
оплаквания от неритмичен 
пулс, умора и задух, сърцеби-
ене и замайване или отоци по 
краката, запишете се за кон-
султация на тел. 0879357584. 
Телефонът е активен от 8 до 
17 ч. в делнични дни.

Прегледите стартираха 
от 15 януари и се провеждат 
в Консултативен кардиоло-
гичен кабинет №2, който се 
намира във Втора база на 
Отделение по кардиология – до 
сградата на Инфекциозно 
отделение. Направление не е 
необходимо. Целта на кампа-
нията е ранна диагностика и 
навременно лечение, за да се 
избегнат тежки усложнения. 

Сърдечната недостатъч-
ност е едно от основните 
заболявания, които водят до 
инвалидизация и смъртност 
при пациентите над 65 г. в 
съвременния свят. Проявява 
се умора и задух при обичайни 
ежедневни дейности и може 
да се съпроводи от сърцебие-

не и гръден дискомфорт. 
Честа начална изява на болес-
тта е поява на отоци по 
долните крайници и тежест 
в дясно подребрие. Причини-
те за развитие на сърдечна 
недостатъчност могат да са 
най-различни: от лошо кон-
тролирана артериална хипер-
тония, исхемична болест на 
сърцето и сърцебиене до 
възпалителни заболявания, 
засягащи сърдечния мускул и 
вродени дефекти в развитие-
то му. 

Предсърдното мъждене е 
състояние на аритмична 
сърдечна дейност, много 
често съпроводено от висока 
сърдечна честота. Пациен-
тите споделят за чувство 
за треперене зад гръдната 
кост, замайване и нестабил-
ност или просто общо нераз-
положение. Тези неспецифич-
ни оплаквания могат да 
доведат до ненавременното 
поставяне на диагноза и заба-
вяне в започване на правилно 

лечение. Наличието на пред-
сърдно мъждене поставя па-
циентите в риск от развитие 
на други усложнения като 
исхемичен мозъчен инсулт и 
сърдечна недостатъчност. 
Исхемичният мозъчен инсулт 

е тежко заболяване с висока 
инвалидизация и смъртност 
при засегнатите пациенти. 

Отделението по кардиоло-
гия на УМБАЛ – Бургас е во-
дещо в консервативното и 
инвазивното лечение на 

сърдечносъдовите заболявания. 
Само през инвазивния сектор 
на отделението миналата 
година са преминали над 700 
пациенти с исхемична болест 
на сърцето. Поставените 
пейсмейкъри са 70.
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Януари и февруари са 
месеците, в които в Бургас 
започват да се появяват 
все повече случаи на грип. 
Обичайно от предни годи-
ни се знае, че  епидемията 
от грип в нашия град се 
проявява в средата на 
януари и началото на фев-
руари, като случаите 
продължават до март. Но 
за разлика от грипа, в мо-
мента има и много случаи 
на ковид. Как да различим 
едното от другото и как-
ви мерки да предприемем? 
Това е въпрос, който мно-
зина от нас си задават, 
имайки още страх от 
пандемията, която оста-
ви сериозни спомени в 
съзнанието на всички.

На практика двете ин-
фекции са почти неразли-
чими. Това твърди д-р 
Елена Кънчева, специалист 
инфекциозни болести в 
Инфекциозно отделение 
на УМБАЛ – Бургас. Към 
мнението ѝ се присъеди-
нява и д-р Хрипсиме Кас-
парян, дългогодишен на-
чалник на Второ детско 
отделение, специалист по 
детски болести с голям 
опит и практика.

„Обикновено грипът 
протича с много висока 
температура, до 39 – 40 
градуса, която се вдига 
рязко и пада трудно. При 
ковид температурата е 
малко по-ниска. Това е 
може би единственият 
белег, по който можем да 
отличим грип от ковид“, 
посочва д-р Каспарян, но 
отбелязва, че това не е 
достатъчно. 

Необходими са допълни-
телни изследвания, за да 
стане категорично ясно за 

кое от двете заболявания 
става въпрос, тъй като 
симптомите им се припо-
криват – и при двете има 
отпадналост, лесна умо-
ряемост, болки в мускули-
те, главоболие, хрема, 
кашлица. И двете заболя-
вания могат да причинят 
усложнения, затова раз-
граничаването им от лекар 
с провеждане на допълни-
телни изследвания е нало-
жително.

При децата

Обикновено педиатрите 
се придържат към прави-
лото за трите дни – ако 
детето има температура 
повече от три дни и тя не 
се повлиява, тогава се по-
сещава лекар и се търси 
причината. Това е така, 
тъй като повечето вирус-
ни инфекции преминават 
за три дни и след третия 
ден температурата спада 
и детето започва да се 
възстановява. 

Най-сигурният „домашен“ 
начин, по който родите-
лите могат да разграничат 
грип от ковид както за 
децата, така и за себе си, 

са тестовете от аптека-
та, съветва д-р Елена 
Кънчева. „Има много добри 
комбинирани тестове, 
които с едно изследване – 
т.е. с едно взимане на секрет, 
разграничават грип от 
ковид. Има комбинирани 
тестове за ковид и за грип 
А и Б“, казва тя. При първи 
симптоми инфекционистът 
съветва родителите да 
направят такъв тест, след 
което да се обърнат към 
личния си лекар и ако той 
прецени, да насочи пациен-
та към болница или да му 
предпише медикаменти за 
лечение у дома. 

Нараства 
заболеваемостта

Д-р Кънчева е катего-
рична, че случаите на ковид 
и грип в Бургас нарастват, 
макар и не драстично. В 
Инфекциозно отделение 
на УМБАЛ – Бургас има 
настанени трима пациен-
ти с грип и шестима с 

ковид, като всички са бе-
бета и деца до 2 години. В 
момента в отделението 
се приемат най-вече бебета 
с обезпокоителни симпто-
ми. При тях престоят в 
болница е наложителен, 
тъй като са много малки 
– под 6 месеца, нямат из-
граден имунитет и послед-
ствията са непредвидими. 
По-големите деца с ковид, 
както и възрастните вече 
се лекуват предимно у 
дома, показват наблюдени-
ята на специалистката. 

„Рентгеновото изслед-
ване също може да разгра-
ничи грипната пневмония 
от ковидната пневмония. 
Ковидната изглежда по-
различно, но това е в случай, 
че се стигне до снимка“, 
казва тя. Ако пациентът 
има пневмония, приемане-
то му в болница е задъл-
жително. 

Лечението

Лечението на грипа и на 

ковида също е по различен 
протокол, посочва д-р 
Кънчева. При грипа се 
включва тамифлу, още в 
първите дни на поставя-
нето на диагнозата. При 
ковид лечението е според 
състоянието на конкрет-
ния пациент. Наблюдени-
ята на лекарите в Инфек-
циозно отделение показват, 
че възрастните хора 
почти спряха да се вакси-
нират срещу ковид. Към 
противогрипните ваксини 
интересът е по-голям, но 
моментът на поставяне-
то им вече премина – то-
ва трябва да се случва в 
месеците септември – ок-
томври, за да има време 
организмът да изработи 
нужния имунитет. 

Съвети

В сезона на вирусните 
инфекции съветите към 
пациентите са: избягвайте 
струпванията на хора в 
затворени помещения, 

големи магазини, градски 
транспорт. Това важи 
най-вече за малките бебета 
– под година-две и за въз-
растни хора с нарушен 
имунитет.  

А как да процедираме, 
ако се почувстваме болни 
или неразположени? 

Винаги трябва да се 
обадим на личния си лекар. 
Ако това се случи след 20 
вечерта и в почивни дни, 
трябва да знаем с кой не-
отложен кабинет лични-
ят ни лекар има договор. 
Това е кабинетът, който 
трябва да ни приеме без 
направление и без запла-
щане в това време, в кое-
то джипито ни не е на 
работа. В кабинета могат 
да окажат неотложна 
помощ и да изпишат ле-
карства, но не могат да 
направят изследвания или 
да дадат направление. Ако 
лекарят в кабинета пре-
цени, че не може да се 
справи – тогава ни насоч-
ва за прием в болница.

За всички с проблемно сърце: Прегледайте се безплатно в УМБАЛ – Бургас

Мнението на лекарите. Почти е невъзможно без тестове

Как да различим грип от ковид
„
Грипът протича 
с много висока 
температура, до 
39-40 градуса, 
която се вдига 
рязко и пада 
трудно

д-р Хрипсиме 
Каспарян

Обичайно в Бургас грипната вълна връхлита в средата на  
януари     ФОТО: УМБАЛ - БУРГАС

В момента има и много случаи на ковид

Д-р Иванета Йончева, 
специалист-кардиолог с 
дългогодишен опит в лече-
нието и проследяването на 
пациенти с ритъмно-про-
водни нарушения и сърдеч-
на недостатъчностСградата, където се провеждат прегледите    ФОТО: УМБАЛ - БУРГАС
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„Черноморец“ уреди 8 контроли 
в зимната подготовка
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургаският футболен 
клуб „Черноморец“ е уредил 
8 контроли в зимната 
подготовка на отбора. 
Мачовете стартират на 
13 януари и завършват на 
10 февруари. Клубовете, с 
които „акулите“ ще пре-
мерят сили, са от Първа, 
Втора и Трета лига.

Първата среща е госту-
ване на „Сливен“. На 17 
януари бургазлии ще се 
изправят в морско дерби 
срещу варненския „Черно 
море“ отново като гости. 
Три дни по-късно в Бургас 
„Черноморец“ ще посрещне 
втория тим на „моряците“. 

На 24 януари е мачът 
срещу „Етър“, а януарски-
те контроли приключват 
със среща срещу „Созопол“ 
на 27 януари. 

Първата среща през 
февруари е с „Янтра“ и ще 
се проведе на 2-ри. Следва 
мач срещу „Септември“ на 
7 февруари, а последната 

среща от зимната подго-
товка е със „Спартак“ 
(Плевен).

Отборът се събра за 
тренировки през измина-
лата седмица, а на 15 яну-
ари заминават на лагер в 
Сливен, където ще прекарат 

две седмици. 
„Акулите“ се подсилват 

и с нови попълнения, като 
Мариян Тонев вече започна 
тренировка с останалите 
играчи. 

Високият 190 см сенегал-
ски нападател Алиуне Ба-

дара е второто попълнение 
на отбора през зимния 
трансферен прозорец.

Той се присъединява от 
лидера във Втора лига 
„Септември“. Преди това 
Бадара е защитавал екипи 
на отбори в Португалия и 

Кипър, както и на „Етър“ 
в Първа лига.

От ръководството 
обявиха, че са договорили 

още трансфери, които ще 
бъдат представяни офи-
циално след подписване на 
договор. 

Трансфери. „Акулите“ се подсилват с нови попълнения

Високият 190 см сенегалски нападател Алиуне Бадара е второ-
то попълнение на отбора през зимния трансферен прозорец

ФОТО: „ЧЕРНОМОРЕЦ“ (БУРГАС)

Мариян Тонев 
(вляво) се 
завръща в 
„Черноморец“
ФОТО: „ЧЕРНОМОРЕЦ“ 
(БУРГАС)

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

29 футболисти започ-
наха своята подготовка в 
началото на седмицата. На 
този етап няма напускащи 
или сигурни нови попълне-
ния. Подготовката ще се 
проведе изцяло в домашни 

условия
Мъжките отбори на 

„Нефтохимик“ направиха 
своята първа тренировка 
за годината. Преди зани-
манието отец Серафим 
отслужи водосвет и поже-
ла здрава и успешна година 
на младите футболисти 

на Станислав Жеков.
От ръководството 

вече са договорили 4 кон-
троли:

20.01 – Несебър
27.01 – Сини камъни 

(Сливен)
03.02 – Черно море II
07.02 – Сливен

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Националната волей-
болна лига оповести на-
чалния час на четвърт-
финала на действащия 
шампион на страната ВК 
„Нефтохимик 2010“ с 
ЦСКА за Купата на Бъл-
гария на 19 януари.

„Излизаме срещу „ар-
мейците“ в 14:30 ч. в 
спортна зала „Левски 

София“ в столицата. 
Преди нас в 12:00 ч. старт 
на четвъртфиналната 
фаза на надпреварата за 
националния трофей дават 
другият бургаски тим – 
„Дея“, и „Пирин“ (Разлог)“, 
съобщи официалният сайт 
на клуба.

Победителите от те-
зи две двойки ще се срещ-
нат на следващия ден – 20 
януари, в единия полуфи-

нал. В другия за място в 
големия мач ще спорят 
тези, които са надделели 
в четвъртфиналите „Бе-
рое“ – „Левски“ (17:30 на 
19 януари) и „Хебър“ – 
„Монтана“ (19.01, 20:30).

Полуфиналът от на-
шата страна на схемата 
е от 16:00. Финалът по 
програма трябва да се 
играе на 21 януари от 19:00 
в залата на „Левски“.

Бургаските волейболни отбори 
гледат към четвъртфинала за 
Купата на България

„Нефтохимик“ стартира тренировки 
с група от 29 футболисти

Отец Сера-
фим отслужи 
водосвет и 
пожела здра-
ва и успешна 
година на 
младите 
футболисти 
на Станислав 
Жеков
ФОТО: „НЕФТОХИ-
МИК“ (БУРГАС)

„Зелените“ са 
уговорили 4 

контролни сре-
щи в зимната 

пауза
ФОТО: „НЕФТОХИ-

МИК“ (БУРГАС)

„Нефтохи-
мик“ играе с 
ЦСКА, а „Дея 
спорт“ – с 
„Пирин“ (Раз-
лог)
ФОТО: „ДЕЯ СПОРТ“

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

www.faragency.bg

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства



Блясък. Спектакълът „50 години той – 30 години тя“ 
имаше своя благотворителна кауза
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Шоуто на Елза Парини 
в Бургас събра средства 
за малкия Емо

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

По време на събитието 
Елза Парини продаде свои 
уникални фотографии с бла-
готворителна цел. Средства-
та ще подпомогнат закупу-
ването на специализиран 
терапевтичен стол и верти-
кализатор за 4-годишния Емо 
от Хасково, чиято самотна 
майка се грижи за него и брат-
чето му.

Подслон на шоуто даде 
„Клуб Модерен Театър“, къ-
дето се събраха близки, прия-
тели, колеги и фенове на 
най-тачената драг кралица в 
България.

Под режисурата на Дими-
тър Горчев на сцената със 
специално подготвена мулти-
медия премина животът на 
Елза от раждането ѝ в Попо-
во, през детската градина, 
казармата и славните години 
на радиоводещ.

Великолепните изпълнения 
на балет „Арт Денс“ с хорео-
граф Нина Козина, разнообра-
зиха шоуто. Показани бяха 
уникални кадри от първото 
драг-шоу през 1995, снимки на 
Елза от гостувания в рейтин-
гови телевизионни предавания.

Сред изпълнителите на 
сцената изпъкнаха драг-кра-
лиците Пина Ла Путана, 
която съживи вечната Тина 
Търнър с перфектна имитация, 
фурор предизвика и небезиз-
вестната Мис Бина, прочута 
с имитациите си на чалга 
краля Азис.

Младото поколение драг 
артисти бе представено от 
Бана Бумтана. Тя изпълни 
своята версия на танца от 
клипа на SIA Chendelier.

За денс музиката се погри-
жиха известни български диджеи 
– бургазлията Флекс, Теди 

Джорджо, Пацони, Жажо и 
Виктор, и петимата са били 
неотменна част от артис-
тичния път на Елза Парини.

Да уважат празника ѝ, от 
Великобритания пристигна-
ха Наташа и Ивайло Моневи. 
Да поднесат подаръци дойдо-
ха още скандалният рапър 
Устата, бизнес дамата Ани 
Карагеоргиева със своя син 
Александър, шоуменът Кра-
симир Недялков, еротичният 
модел Силвия Юрукова, Марио 
Ангелов, ивент мениджър и 
водещ на собствено шоу по 
тв „Канал 0“ и много други 

фенове и почитатели.
От няколко години видна-

та варненка е част от живи-
те спектакли на комедийната 
група „Ала Бала“, с които 
обикаля театралните зали в 
страната. Шегаджиите бяха 
гвоздеят в програмата със 
свой скеч, който увековечи 
игривия характер на юбиляр-
ката.

След успеха на шоуто Елза 
и Димитър Горчев подготвят 
версия на спектакъла, с която 
ще тръгнат на турне в голе-
мите градове.

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Нещо необичайно зарад-
ва бургаските деца, а и 
техните родители – малко 
сняг заваля, побеляха по-
криви и улици. Шегаджии 
изписваха по стъклата на 
колите разни сентенции. 
Най-радостни бяха децата, 
като в първата вечер поч-
ти всички бяха навън. 
Цяла седмица ниски тем-
ператури в средата на 
януари е напълно извън 
стандартите за бургаска 
зима. 

Най-младият кмет в 
Бургаска област – Марин 
Киров от Царево, праз-
нува рожден ден. 

Роден под знака на Ко-
зирога, той показва амби-
ция и хъс да продължи да 
развива перлата на Юга и 
да ѝ даде нови посоки.

Общинската админи-
страция го изненада с 

подарък в деня, в който 
той продължи с работата 
си и направи първа копка 
на ремонта на общинска-
та отсечка между Фаза-
ново и Велика.

Киров е астрален близ-
нак с певицата Тони Ди-
митрова. Двамата праз-
нуват на един ден – 10 
януари.

ЧРД

Рожденикът почерпи, а администрацията го изненада  
с подарък                 ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО

Подслон на 
шоуто в 
Бургас даде 
„Клуб Модерен 
Театър“, къде-
то се събраха 
близки, прия-
тели, колеги 
и фенове на 
най-тачената 
драг кралица в 
България
ФОТО: МИРЕЛА 
ИВАНОВА

Нещо необичайно за Бургас – сняг посред зима

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства

Имаше количе-
ство дори и за 
мини снежен 

човек
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ 

Централната 
плажна ивица 

побеляРадостта бе изписана и на плажа
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